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O G Ł O S Z E N I A

„ T r z e b a  k r u c j a t ą  r ó ż a ń c o w ą  
o t o c z y ć  t o  m i a s t o "
WOJCIECH CEJROWSKI o ja ro c iń sk im  fe s t iw a lu : - Obrzydliwe rzeczy dopuścił tutaj burmistrz. 
(...) Tu pow inny ja k ie ś  krucjaty różańcowe otoczyć to m iasto, żeby tej im prezy nie było.
Co jeszcze powiedział w czasie wywiadu udzielonego naszej „Gazecie"?

► s. 3m
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U m o w a  n a  k o l e j n ą  u b o j n i ą  w  G o l i n i e  p o d p i s a n ą

C zy  b ę d z ie  ś m ie r d z ia ło ?
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► KOTLIN

Serce sie nie 
zregenerowało. Konrad 
czeka na przeszczep

H i p i s
z  J a r o c i n a  
z b i e r a  
n a  j a c h t
Z a  c o ?  T o  p r o s t e :  z a  

p i e n i ą d z e  z  p u s z c z a n i a  

b a n i e k .  M y ś l i s z ,  ż e  t o  

n i e m o ż l i w e ? ► s. 6 m  - 7m

► s. 9

► NOWE MIASTO

W i o s k i  b a w i ą  s i ę ,  

w i o s k i  b u d u j ą  z a  

s o ł e c k i e  p i e n i ą d z e

► ŻERKÓW

Tylko z nami wygrasz 
bilety na koncert 
i wieczorek

► s. 1 0 ► s. 3m
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O P IN IE

Rozsypywanie prochów zmarłych po śmierci
N iedawno pojawił się pomysł, by ludzkie prochy m ożna było rozsypać a  nie zakopywać lub chować w kolum bariach na cm entarzach. 
Mogłyby w tym celu pow stać specjalne miejsca zwane „ogrodam i pam ięci”. C o  mieszkańcy sądzą o takim pomyśle?

Ewelina
Lepiej znać wolę osoby zmarłej przed jej śmiercią 
i tym się kierować, a nie samemu decydować 
o formie pochówku. Sama nie zgodziłabym się na 
rozsypanie prochów po śmierci. Gdyby ktoś z rodziny 
zdecydował się na taki krok, byłabym za tą osobą.

Monika Urbaniak
W edług mnie to takie trochę bezczeszcze
nie. Wolę bardziej tradycyjny pochówek. 
Kremowanie zwłok też mi nie do końca 
odpowiada.

POWIETRZE 
W JAROCINIE
podane za: https://map.airly.eu/pl

Czujniki zanieczyszczenia powietrza znaj
dują się na ul. Kasprzaka, ul. Gołębiej i ul. 
Węglowej

Aldona Steffek
No, bez przesady. Uważam , że to jest bardzo nie 
w  porządku. Jestem tradycyjna, religijna i w  żad
nym wypadku nie godzę się na coś takiego.

Maria Radomska
Nie jestem za tym, żeby rozsypywać prochy 
ludzkie. Jestem katoliczką i uw ażam , że 
tradycyjny pochówek to jest to, co powinno 
być zachowane. Mam tu na myśli chowanie 
zwłok ludzkich, a nie kremowanie ciała. Taka 
jest moja wola i moje zdanie na ten temat.

NAJGORSZY W YNIK  
W  UBIEGŁYM TYGODNIU:
środa 11 października, godz. 21.00, 
ul. Gołębia

1 0 9  C A Q I * (ekstremalnie wysoki)

Edmund Durczak
Zgodziłbym się na coś takiego tylko w  wyjątko
wych sytuacjach. Na przykład, kiedy ktoś jest 
alpinistą i życzy sobie, żeby jego prochy zostały 
wywiezione w  góry albo w przypadku marynarzy 
i rozsypywania prochów na morzu. Nie chciałbym  
natomiast, żeby moje ciało po śmierci zostało rozsy
pane. Chciałbym, żeby mnie 1 listopada odwiedzili 
i żebym sobie na rodzinkę popatrzył, policzył, ilu 
przybyło, a ilu ubyło.

Monika Bastrzyk
Sama nie w iem , co na ten tem at myśleć.
Samo spalenie człowieka średnio mi się 
podoba. M oże jestem  starodaw na, ale  
byłam niedawno na pogrzebie mojego ku
zyna, którego ciało spalono i tak jakoś nie 
czułam tego pożegnania. Dlatego myślę, że 
tradycyjny pochówek to jest to, czego chciałabym  
dla siebie i swojej rodziny.

Czytaj też na str. 14

O G Ł O S Z E N I E

*CAQI to wskaźnik godzinowej jakości powie
trza. Jego wartość informuje o tym , jak czyste 
lub zanieczyszczone jest powietrze, a także jak 
oddychanie nim wpływa na zdrowie. Skala eu
ropejska (CAQI) składa się z wartości od 
0  do 1 0 0 . Im wyższa wartość wskaźnika, tym  
większe ryzyko zaistnienia negatywnych symp
tomów zdrowotnych i złego samopoczucia.

O G Ł O S Z E N I E  S P O Ł E C Z N E

fę f f o w u  k l u b

w fyttowLe Wi/dkopoUkimyr  ̂-
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P i ą t e k ,  S o b o t a
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w najbliższą SOBOTĘklimaty LAT 9 0 -TYCH
w starych i nowych odsłonach
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I NOC NAUKOWCÓW W JAROCINIE za nami.

Jesteśmy mega szczęśliwi, że odwiedziło nas tyle osób.

Było Was ponad 1 0 0 0 !

Bardzo dziękujemy wszystkim, którzy nam pomogli zorganizować 
to wydarzenie!

Dziękujemy organizatorom stanowisk: 

Jarocińskiemu Przedsiębiorstwu Wodociągów i Kanalizacji, 

W ydziałowi Technologii Drewna z Uniwersytetu Przyrodniczego 

w Poznaniu, w  szczególności dr. hab. Edwardowi Roszykowi 

Zespołowi Szkół Przyrodniczo-Biznesowych w  Tarcach, 

Chemikom z I LO w Jarocinie pod kierownictwem  

pani Ewy Peplińskiej,

Zespołowi Szkół nr 5  w  Jarocinie 

Dziękujemy wszystkim wolontariuszom.

Jesteście najlepsi!

Dziękujemy firm om , które wspierają nasze działania:

Veolia, PWiK, Drobud, Polwos, Południowa Oficyna Wydawnicza 
Sp. z o.o., Serwis Lab-Tel, ZAZ „Promyk" Żerków

oraz Fundacji Batorego

A teraz podziękowanie dla tych ludzi, bez których NOC nigdy by się 
nie udała: Krystianowi Walczakowi i Przemysławowi Fatydze oraz 

Ich uczniom Pawłowi i Piotrowi Sierszułom i Kubie Kruszykowi-
To Oni pracowali najwięcej przy wydarzeniu. Dziękujemy dyrekcji 

ZSP nr 1 i ZSP nr 2 za wsparcie

dla Ich nauczycieli i uczniów.

Dziękujemy wszystkim, którzy przyłączyli się do zbiórki. 
Zebraliśmy 1.045 zł i 24 grosze

M in iF a b L a b
J A R O C IN

,  FU N D A C JĄ
O G R Ó D Ź  / M A R Z E N
ogtodłłunKn.orfl ^

https://map.airly.eu/pl


www.jarocinska.pl 4 3  (1 4 1 1 )  2 4  października 2 0 1 7 GAZETA JAROCIŃSKA

Prawie dwieście osób straciło pieniądze 
z 500 plus. Mogą być następni
J W Ośrodkach Pomocy Społecznej trwa przyjmowanie wniosków o świadczenie 500+ na nowy okres rozliczeniowy, który rozpoczął się 
ł października. Petenci muszą jednak pamiętać o tym, że ich wniosek może spotkać się z odmową. Najczęstszym powodem odrzucenia 
jest zmiana wysokości dochodu w rodzinie. Sprawdziliśmy, jak wygląda sytuacja w gminnych placówkach pomocy społecznej.

JAROCIN
Tych, co stracili, 
może być więcej

M iejsko-G m inny O środek  Po- 
mocy Społecznej w Jarocinie wydał 
36 decyzji odm ow nych przyznania 
świadczenia z P rog ram u  R odzina 
500 Plus. Pow odem  było p rzekro
je n ie  kryterium dochodowego przez 
Wnioskującą rodzinę. - To są rodziny, 
które straciły św iadczenie na pierw sze 
dziecko. Na kolejne, je ś li takie są, ju ż  
Ń  dostaną - w yjaśnia K inga M róz, 
kierownik działu świadczeń jarociń
skiego M G O P S -u . - Przyczyną nie 
tyła jed n a k zm iana przepisów  doty- 
czących program u 5 0 (9 + , ale zm iana  
lch sytuacji m aterialnej i przekroczenie 
kryterium dochodowego. To kryterium  
^ow iązyw ało  jeszcze  p rzed  zm ianą  
Przepisów - dodaje.

Dziewięć osób sam otnie wycho
wujących dziecko, które złożyły wnio
sek o świadczenie z program u 500+ , 
jarociński M GOPS wezwał do dostar- 
C2enia tytułu wykonawczego zasądzo
nego na rzecz dziecka św iadczenia 
a'inientacyjnego. N a uzupełnienie 
dokumentów m ają czas do końca li
stopada . - Jeśli te osoby dostarczą nam  
taki dokum ent z sądu i ich dochód nie 
będzie przekraczał kryterium , świad- 
czenie zostanie przyznane - wyjaśnia 
Kinga M róz.

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomo- 
CV Społecznej w Jarocinie nie zakoń- 
CiM jeszcze rozpatrywania wniosków, 
które wpłynęły na nowy okres zasił
kowy. - Ten proces cały czas trwa. My 
d° końca października m usim y wydać 
decyzje w sprawie wniosków złożonych 
P°d koniec sierpnia. D latego są osoby, 
które jeszcze nie m ają wydanego posta- 
n°wienia o przyznaniu świadczenia - 
"tformuje kierowniczka działu świad- 
CZeń jarocińskiego ośrodka pomocy 
społecznej.

(ann)

Fot. pololia - Fotolia.com

KOTLIN
Muszą oddać 4 tys. zf

Cztery osoby z gminy Kotlin m u
szą zwrócić pieniądze z rządowego 
p rogram u 50 0 + . Łącznie m ają  do  
oddan ia  4 tys. zł. - W  trakcie pobie
rania tych świadczeń beneficjenci nie 
zgłosili, że podjęli pracę, czy otrzym ali 
zasiłek m acierzyński. Chociaż na każ
dej decyzji je s t inform acja, że należy 
o każdej zm ianie sytuacji finansow ej 
informować. Takie rzeczy wychodzą przy 
następnym  okresie zasiłkowym . Uwa
żam , że na ogólną ilość świadczeń nie 
je s t to duża kwota do zwrotu - ocenia 
Ew a K asołka, kierownik G m innego 
O środka Pomocy Społecznej w K o
tlinie.

(era)

JARACZEWO
Piąć rodzin nie 
zauważyło, że 
przekroczyło dochody

Pięć rodzin z gminy Jaraczew o 
musi oddać nienależnie pobrane pie
niądze z program u 500+ . Powodem 
takiego o b ro tu  spraw  jes t przekro
czenie kryterium dochodowego, któ
re zmieniło się w czasie korzystania 
z tego świadczenia. Dwie rodziny będą 
m usiały zwrócić pieniądze za dwa 
miesiące, a  trzy - za  miesiąc.

D o tej pory wydano 57 negatyw
nych decyzji dotyczących przyznania 
pieniędzy w nowym okresie rozlicze
niowym. W edług danych na  koniec 
września, które posiada Gminny Ośro

Aby otrzym ywać św iadczenie w ychow aw cze w  kolejnym okresie, 
który potrwa od 01.10.2017 do 30.09.2018 r., rodzic dziecka musi 
złożyć wniosek.

Złożenie kompletnego i prawidłowo wypełnionego wniosku na nowy okres w  s ie r p n iu  
tlało gwarancję ciągłości otrzymywania ww. świadczeń.

"  Złożenie wniosku w e  w r z e ś n iu  spowoduje, że ustalenie prawa do świadczenia wycho
wawczego i jego wypłata za październik i listopad nastąpi nie później niż do 30 listopada.

-- W przypadku, gdy wniosek zostanie złożony w październiku przyznanie i wypłata świad
czenia wychowawczego za październik, listopad i grudzień nastąpi nie później niż do 
^1 grudnia.

"  Gdy wniosek zostanie złożony W l is t o p a d z ie  ustalenie prawa do świadczenia wycho 
Wawczego oraz wypłata świadczeń przysługujących od miesiąca złożenia wniosku następuje 
do dnia 31 stycznia następnego roku.

Natomiast w przypadku, gdy wniosek zostanie złożony w okresie od 1 g ru d n ia  d o  31 
S ty c z n ia  n a s t ę p n e g o  ro k u  ustalenie prawa do świadczenia wychowawczego oraz wy
la ta  świadczeń przysługujących od miesiąca złożenia wniosku, następuje do ostatniego dnia 
Mego następnego roku.

Ilo ść  d e cy z ji 
: o  o d m o w n y ch  

w  g m in ie :
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K o tlin

G m in a
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dek Pomocy Społecznej w  Jaraczewie, 
pieniądze z 500+  pobiera 1.161 dzieci.

(seb)

ŻERKÓW

Nie wyłudzano
W  gminie Żerków nie stwierdzono 

prób wyłudzę ń. - Kilka zasiłków musiało 
zostać zwróconych w zw iązku z uzyska
niem dochodu i niespełnianiem warunku 
kryterium  dochodowego przez rodziny 
dotychczas otrzym ujące św iadczenia  
wychowawcze np. w związku z podjęciem  
pracy przez członka rodziny. Zgłoszono 
ten fa k t w MGOPS-ie, ale wypłaty środ
ków zostały ju ż  wcześniej uruchom ione 
- informuje Czesław a G rodzka, kie
rowniczka Miejsko-Gminnego O środ
ka Pom ocy Społecznej w Żerkowie.

D o tej pory podjęto 3 decyzje od 

mowne na  nowy okres zasiłkowy ze 
w zględu n a  niespełnienie w arunku 
kryterium dochodow ego.

(akf)

NOWE MIASTO

Nienależnie pobrali 
15.500 zł

W  gminie Nowe M iasto  na nowy 
okres zasiłkowy (2017/2018) św iad
czenia wychowawczego 500+ wydano 
32 decyzje odmowne i 46 decyzji przy- 
znająco-odm ow nych, tzn. odm ow a 
na pierwsze dziecko i przyznanie na 
drugie dziecko. W  tutejszym ośrodku 
nie stw ierdzono  w yłudzeń, jednak  
zarejestrow ano nienależnie pobrane 
świadczenia wychowawcze na łączną 
kwotę 15.500 zł. (akf)

Kryterium dochodowe w Programie Rodzina 500 Plus
(obowiązuje tylko w przypadku pierwszego dziecka)

+  dochód rodziny w przeliczeniu na osobę nie przekracza 800 zł

^  dochód rodziny w przeliczeniu na osobę nie przekracza 
1.200 zł, a przynajmniej jedno z dzieci jest osobą niepełno
sprawną

O G Ł O S Z E N I E
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WIEŚCI
KRYMINALNE
Po alkoholu na dwóch 
kółkach
1 9  p aźd zie rn ika  na ul. Poznańskiej 
w  Kotlinie zatrzym ano Janusza T. z gm. 
Kotlin. Motorowerzysta nadm uchał 0 ,6  
promila alkoholu.

Nie dość, że jechał 
z promilami, to jeszcze 
złamał sądowy zakaz
Za kierow anie pod w pływ em  alkoholu  
i n iestosow anie  się do w yroku sądu  
odpowie 6 4 -le tn i m ieszkaniec powiatu  
pleszew skiego. Zdzis ław a D. sp raw 
dzono na ul. Zatorze w  W itaszycach  
1 8  p a źd zie rn ika . K ierow ca renau lta  
clio nadm uchał 0 ,9  promila alkoholu. 
W  czasie kontroli okazało się również, 
że mężczyzna ma sądowy zakaz prowa
dzenia pojazdów wszystkich kategorii.

57-latek zmarł we 
wjeździe na posesje
W  środę rano policja otrzym ała zgło
szenie o n ieprzytom nym  m ężczyźnie  
leżącym  w e w jeździe  na posesję przy 
al. Wolności w W itaszycach. - L e k a rz  
s t w ie r d z i ł  z g o n .  P r o k u r a to r  u s t a l i ł ,  ż e  
d o  ś m ie r c i  5 7 - le t n i e g o  m ie s z k a ń c a  
g m in y  J a r o c in  n ie  p r z y c z y n i ły  s ię  o s o 
b y  t r z e c ie  - m ówi m ł. asp. Agniesz
ka Zaw orska, rzecznik prasowy KPP  
w  Jarocinie.

Ciaonikiem rolniczym 
z przyczepą uszkodził 
trzy samochody
1 9  p a źd z ie rn ik a  na u licy  K a lisk ie j 
w  Jaraczewie m ieszkaniec gm iny Jara
czewo, kierując ciągnikiem  rolniczym  
z przyczepą, w  czasie om ijania  kilku  
pojazdów uderzył w opla corsę, fiata  
cinquecento oraz forda fiestę. Sprawca  
kraksy został ukarany m andatem .

Mandaty za kolizje
2 2  październ ika  na ul. W ro c ła w 

skiej w  Jarocinie kierujący a lfą  romeo 
nie zac h o w ał bezp iecznej odległości 
od pojazdu poprzedzającego i uderzył 
w tył c itroena, a ten w jechał w opla.

2  Na niegroźnych obrażeniach zakoń
czyło się potrącenie na ul. Wrocławskiej 
w  Jarocinie. Jak ustaliła policja, m iesz
kaniec gminy Jarocin kierujący volkswa- 
genem golfem nie ustąpił pierwszeństwa 
pieszemu znajdu jącem u się na pasach 
i uderzył w  m ężczyznę. Poszkodowany 
trafił do szpitala, ale doznał niegroźnych 
obrażeń. Sprawca środowego zdarzenia 
został ukarany m andatem .

J  1 6  październ ika na rynku w Żer
kowie kierująca m ercedesem  uderzyła  
w volkswagena tourana podczas cofa
nia. M ieszkankę gminy Żerków ukarano 
m an datem .

J lT a k  samo zakończyła się kolizja na ul. 
Iwaszkiewicza w  Wilkowyi. Mieszkaniec 
gm iny Jarocin kierujący volkswagenem  
n iep raw id ło w o  w łączy ł się do ruchu  
i doprow adził do czołowego zderzenia  
z jadącym  m ercedesem .

Policji w  Jarocinie.
Pojazd uderzył tyłem w drzewo. Na szczę

ście nie była konieczna interwencja straży, aby 
uwolnić podróżujących autem . Jechały nim 
cztery osoby. 23-le tn i pasażer doznał urazu 
głowy. Trafił do szpitala.

2 3 -le tn i kierowca z gminy Jarocin byt 
trzeźwy. Policja wyjaśnia okoliczności zda
rzenia. (era)

Jedna osoba ucierpiała w wypadku, który 
I wydarzył się na ul. Poznańskiej w Jarocinie.

Do zdarzenia doszło na wysokości restau- 
| racji Walcerek w niedzielę o godz. 2 1 .0 0 .  
I - N a  lu k u  d r o g i k ie r u ją c y  B M W  n ie  d o s to s o -  
|  w a ł p r ę d k o ś c i d o  w a ru n k ó w  p a n u ją c y c h  n a  

9 d ro d z e , w p a d ł  w  p o ś l iz g ,  w je c h a ł d o  ro w u , 
* a n a s tę p n ie  u d e r z y ł  w  d rz e w o  - relacjonuje 

M aciej Kaczmarek z Komendy Powiatowej

Bili rekord w udzielaniu pierwszej pomocy
W większości przypadków potrzebującem u pierwszej 

pomocy łatwiej jest zaszkodzić nie robiąc nic, niż udzielając 
jej w nieoptymalny sposób. Tak uważają ci, którzy ratują nas 
na co dzień - ratownicy medyczni.

Blisko 300 osób wzięło udział w próbie bicia rekordu 
w jednoczesnym prowadzeniu resuscytacji krążeniowo-od
dechowej. Akcja odbyła się na boisku sportowym Liceum 
Ogólnokształcącego w Jarocinie. - Chcieliśmy się dołączyć 
do tego rekordu. Przeprowadzamy ją  na 14 fantomach. Mamy 
różnego rodzaju fantomy, począwszy od noworodka, dziecka 
a na osobach dorosłych kończąc - mówi Waldemar Szyba, na
uczyciel z „ogólnika”. Prócz licealistów w akcji wzięli udział 
chętni z Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Jarocinie.

W sparii ją  strażacy i ratownicy medyczni. Identyczna akcja 
juz po raz czwarty odbyła się w Zespole Szkól w Mieszkowie. 
Została zorganizowana w ramach obchodów Europejskiego 
Dnia Przywracania Czynności Serca.

(era)

Uciskanie klatki piersiowej jest najważniejsze
Rozmowa z ADRIANRM ANTKOWIAKIEM - ratownikiem medycznym z Jarocina
Jak pan ocenia umiejętność udzie
lania pierwszej pomocy przez mło
dych, zgromadzonych tutaj ludzi?

Przede wszystkim oni nie za
stanaw iają się nad tym , że mogą 
zrobić coś niewłaściwie. I co naj
ważniejsze, od razu przechodzą  
do uciskania k latki p iersiow ej. 
W ed łu g  na jn ow szych  w y ty c z 
nych nie należy się obawiać o to, 
że musimy wykonywać sztuczne 
oddychanie, tylko uciskanie klat
ki piersiowej jest na pierwszym  
miejscu. Sztucznego oddechu nie 
wykonujemy wszystkim osobom, 
które potrzebują pomocy, bo może
my się czymś zarazić: W ZW C  lub 
H IV -e m . S ztuczne oddychanie  
przeprow adzam y w przypadku  
osób, które znam y - najbliższej 
rodziny pod w arunkiem , że po
trafimy. Jeśli nie ćwiczyliśmy tego 
na fantomie, możemy zaszkodzić 
wywołując wymioty, gdzie treść 
dostaje się do płuc i m amy tok
syczne zapalenie płuc ciężkie do 
leczenia. Tak że z tym oddechem, 
jeśli ktoś umie, to robić.
Jak pan ocenia umiejętność 

udzielania pomocy przez polskie 
społeczeństwo?

Społeczeństwo nadal się boi. 
Przede wszystkim obawia się, żeby 
nie zrobić komuś krzywdy, ale tak 
naprawdę nie możemy już niczym 
zaszkodzić tej osobie, jeśli ona 
leży na ulicy i nie oddycha. Jest

w stanie śmierci klinicznej. Jeżeli 
w  ciągu czterech minut nie udzieli
my jej pierwszej pomocy, to szanse 
na przeżycie wynoszą zaledw ie  
kilkanaście procent. Teoretycznie 
służby m edyczne po jaw ia ją  się 
po kilku minutach i przejmujemy  
tego pacjenta, a le jak  .przy tym  
pacjencie nie zrobi się nic na po
czątku - czyli my osoby trzecie, 
społeczeństwo - to ma niewielkie 
szanse na przeżycie.
Widzimy, że ktoś osuwa się na 

ulicy, w markecie, autobusie. Jak 
należy mu udzielić pomocy?

Przede w szystk im  m usim y  
podejść do niego i zapytać: „Co 
się stało?". Jeżeli nie odpowiada 
nam, to oznacza, że nie ma z nim  
kontaktu. Stajemy z boku, chwyta
my za bark, tak żeby nam nic nie 
zrobił, bo ludzie różnie reagują, 
mogą być pod wpływem  alkoho
lu i nas zaatakować. Jak nie ma 
świadomości, odchylamy głowę, 
sprawdzamy drożność dróg odde
chowych i jeżeli ta osoba nie oddy
cha, to przechodzimy do uciskania 
klatki piersiowej. Wcześniej może
my zadzwonić pod numer 9 9 9  albo 
poprosić o to osoby trzecie, żeby 
zadzw oniły i poinformowały, co 
się dzieje, bo to jest tzw. łańcuch 
przeżycia. Jeżeli to wszystko nie 
zadziała, to wydłuża się czas przy
bycia służb ratunkowych i tym sa
mym ta osoba ma mniejsze szanse

na przeżycie. Wszystko musi być 
zgrane. Im szybciej, tym lepiej. 
Panuje takie powszechne prze
konanie, że w czasie udzielania 
pierwszej pomocy można osobie, 
która jej potrzebuje połamać że
bra...
Istnieje taka możliwość. Zazwyczaj 
dzieje się to u osób starszych, któ
rych kości z racji wieku są kruche. 
Nie ma to tak naprawdę znacze
nia, czy żebra się złam ią - kości 
się zrastają. Takie przypadki są 
bardzo rzadkie i zależą od wielu 
czynników, m.in. środowiskowych: 
czy jest zimno, czy pacjent leżał 
na dworze i np. ma temperaturę  
poniżej 3 5  stopni Celsjusza. ( . . . )  
W  ciągu prawie 10  lat pracy nie 
spotkałem się z tym osobiście. Co 
nie zm ienia faktu, że gorzej z tym  
pacjentem  nie będzie. Dźw ięk, 
który zazw yczaj słyszymy pod
czas uciekania klatki piersiowej, to 
dźwięk oddzielającego się mostka 
od części chrzestnych żeber. Nie 
należy się tym przejmować i kon
tynuować resuscytację krążenio
wo-oddechową do czasu przyjazdu 
karetki i przejęcia pacjenta przez 
ZRM lub odzyskania świadomości, 
oddechu pacjenta, czy wyczerpa
nia sił własnych, bo tylko w  takich 
wypadkach możemy odstąpić od 
pierwszej pomocy.

Rozm aw iała  
ELŻBIETA RZEPCZYK

Skradł 
kilka 
tysięcy 
z kurtki

Wszedł niespostrzezenie 
do  jednego z dom ów  w Ko
tlinie. Skradł kilka tysięcy p0 '  
zostawionych w kurtce. Teraz 
grozi m u do  5 lat więzienia.

Policja o trzym ała zgło
szenie o  kradzieży w Kotlinie- 
Mieszkanka wioski wróciła do 
dom u. N a wieszaku, znajdu
jącym  się w pobliżu wejścia, 
pozostaw iła kurtkę, a w niej 
pieniądze - kilka tysięcy. Nie 
zam knęła drzwi na  klucz. Za
jęła się obowiązkami domowy
mi. - Nieuwaga dom owników  
i niezabezpieczone wejście wy
korzystane zostały przez mężczy 
znę, który postanowił w zbogaci

"uczciwy sposób. Niezfl'1'  
• przez nikogo wszedł d° 
mego dom u, sprawdzi' 
ość odzieży znajdujące] 
w ieszaku i chwilę pó~' 
iścił posesję, zabierając 
1 łup w postaci kilku ty'
lnt\irh _ m m x /i  m ł  JclSP*

Policji w Jarocinie.
Kiedy kobieta zorientowała 

się. ż t  została okradziona, p0 '  
wiadomila policję. Początkowo 
p rzesłuchania  świadków ń,e 
wniosły nic nowego do sprawy- 
Śledczy wytypowali mężczy
znę podejrzanego o kradzież- 
By! nim  21-latek przebyw a
jący  od  d łuższego  czasu na 
terenie Kotlina. Przyznał sił! 
do  popełnienia przestępstw3 
i trafi! do  policyjnego aresztu- 
Przy zatrzymanym funkcjona
riusze znaleźli też w iększo^ 
pieniędzy, k tóre pochodź* . 
z kradzieży. Tysiąc zdążył już 
wydać. Pozostałe wróciły u°
właścicielki.

M łodem u mężczyźnie z' 
kradzież grozi do  5 lat pozba
wicnia wolności. (era*
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Jarociński s zp ita l p o p ie ra , 
ale n ie p rzy łą c zy ł się d o  p ro te s tu

Kilkudziesięciu m łodych lekarzy rezyden
tów od poniedziałku - 2 października prowadzi 
strajk głodowy w Dziecięcym Szpitalu Klinicz- 
nym przy ulicy Żwirki i W igury w W arszawie. 
Choć głównym postulatem  jest podwyżka wy
nagrodzenia, to protestujący stanow czo p o d 
o ł a j ą ,  że chodzi przede wszystkim o zwięk- 
Szenie nakładów  na ca łą  służbę zdrow ia. Ich 
baniem  bez tego nie m a szans na „uleczenie”
systemu.

Od kilku dni do  strajkujących rezyden
tów przyłączają  się kolejne osoby  z innych 
zawodów medycznych. Tym sam ym  pro test 
głodowy P o ro zu m ien ia  R ezydentów  O Z Z L  
ztiienił się w pro test głodowy Porozum ienia 
Z w odów  M edycznych.

Prezes szp ita la  w Jarocin ie  Leszek M a- 
2l*rek przyznaje, że personel lecznicy popiera 
Postulaty rezydentów, ale zaznacza: - Na ra- 
Z,e 7 niczym  na zew nątrz nie w ychodzim y. C o 
oznacza, że żadna grupa zaw odow a z naszego 
Szpitala nie przyłączyła się do  protestu.

W Jarocinie pracuje troje lekarzy rezyden
tów (w trakcie specjalizacji - przyp. red.) na 
^d z ia łach : chirurgii, ortopedii i dziecięcym. 
Najdłużej, bo od lutego 2011 roku zatrudniony 
Jest rezydent z chirurgii. Najkrócej - z ortopedii 
'  0d kwietnia tego roku. Jego um ow a będzie 
obowiązywała jeszcze przez cztery lata.

Jarocińska lecznica może zatrudnić 17 rezy
dentów. - C hętnie przyjęlibyśm y więcej niż te trzy 
°soby, ale nie m am y zgłoszeń - twierdzi Leszek 
Mazurek. Opiekę nad młodymi lekarzami spra- 
'Vują kierownicy specjalizacji. W  jarocińskim  
SzPitalu są  nimi ordynatorzy poszczególnych 
°ddziałów. L ekarze nadzo ru jący  b io rą  o d 
powiedzialność za pracę podopiecznych, ale 
r°bią to  bez dodatkow ego w ynagrodzenia.

A N N A  K O N IE C ZN A

p e n s j e  l e k a r z y  r e z y d e n t ó w
s4 uregulowane ustawowo. „Na rękę" do
stają od 2 .2 0 0  do 2 .5 7 0  zł. I to tylko ci, 
którzy na rezydenturę się dostaną. Reszta 
dtoże pracować za darmo w  formie wolon
tariatu. Specjalizacja trwa, w  zależności 
°d kierunku, od 4  do 6  lat. Dlatego - jak 
twierdzą sami rezydenci - żeby zarobić na 
godne życie, trzeba godzinowo „wyrobić” 
C2as pracy z dwóch etatów.

^ S T U L A T Y  PROTESTUJĄCYCH LEKARZY  
PEZYDENTÓW :

wzrost do 6 ,8 %  PKB na ochronę zdro- I ^ia w ciągu 3  lat
H  Podwyżka wynagrodzeń lekarzy rezy- I , |fintów do 1 ,0 5  średnie) krajowej (ok. 

' '4  tys. zł brutto, dzisiaj dostają ok.
1 łys. brutto - przyp. red.)

■  Pmśba o powołanie zespołu renego-
■  ' Ńiącego poziom minimalnego wy-

I  O grodzenia dla pracowników służby 
I  ■'órowia zapisanego w ustawie

KSZTAŁCENIE WYŻSZE - 6 LAT

Studia trwają sześć lat. Absolwent wydziału lekarskiego otrzymuje tytuł lekarza, dyplom 
nie uprawnia go jednak do pracy w zawodzie. Aby uzyskać pełne prawo wykonywania 
zawodu, należy spełnić jeszcze dwa warunki: uzyskać pozytywny wynik Lekarskiego 
Egzaminu Końcowego i ukończyć trzynastomiesięczny staż podyplomowy.

STAŻ PODYPLOMOWY - 13 MIESIĘCY

Absolwent studiów medycznych na czas stażu podyplomowego może wykonywać 
zawód wyłącznie w  szpitalu, w  którym jest zatrudniony. W  tym  czasie zdaje Lekarski 
Egzamin Końcowy (LEK), który pozwala na otrzymanie pełnego prawa wykonywania 
zawodu i ma wpływ na rekrutację na wybraną specjalizację.
Stażysta pracuje pod nadzorem i otrzymuje za to miesięcznie 1 .4 2 5  zł netto bez 
możliwości „dorobienia" w zawodzie.

SPECJALIZACJA - 4-6 LAT

Lekarz w  trakcie specjalizacji (rezydent) ma pełne prawo wykonywania zawodu. Pro
wadzi kompletny proces diagnostyki i leczenia, przeprowadza zabiegi, dyżuruje. By 
zdobyć specjalizację, musi odbyć odpowiednie szkolenie. Lekarz ma dwie możliwości 
odbywania specjalizacji - rezydentura i tryb pozarezydencki.

REZYDENTURA

Rezydentura jest um ową o pracę, którą lekarz podejmujący specjalizację podpisuje 
ze szpitalem posiadającym akredytację, ale jego pensja wypłacana jest z budżetu 
państwa. Jest to umowa na okres szkolenia specjalizacyjnego, czyli od 4  do 6  lat. 
Pensja lekarza rezydenta waha się od 2 .2 0 0  do 2 .5 7 0  zł netto w  zależności od tego, 
czy lekarz wybrał specjalizację zwykłą, czy deficytową (listę specjalizacji deficytowych 
określa rozporządzenie ministra zdrowia - obecnie znajdują się na niej m.in. pediatria, 
onkologia kliniczna, anestezjologia czy medycyna rodzinna). Każdy rezydent musi 
mieć lekarza opiekuna.

Rozmowa
z prof. Jackiem 

Piątkiem, 
ordynatorem 

oddziału chorób 
wewnętrznych 

w Szpitalu 
Powiatowym 

w Jarocinie y H H
Jakie konsekwencje dla organizmu może 
mieć głodówka?
To zależy od wielu czynników, między innymi od możli
wości organizmu i od tego, jak długo trwa głodówka. Na 
pewno dochodzi do zaburzeń gospodarki wodno-elek- 
trolitowej, do zakwaszenia organizmu, spadku masy 
ciała i w skrajnym przypadku do zgonu. W przypadku 
protestujących lekarzy rezydentów mam nadzieję, że 
do tego nie dojdzie. Wydaje mi się, że ta forma protestu 
jest bardziej symboliczna i jeśli u któregoś z rezydentów 
dojdzie do zaburzenia gospodarki wodno-elektrolitowej 
i kwasowej, to zmieni go ktoś inny. Tak przynajmniej 
wynika z przekazów medialnych.

Jak długo człow iek  m oże przeżyć bez  
jedzenia?
Całkowicie bez jedzenia nawet kilkanaście dni. Naj
bardziej znany i najdłuższy przypadek w Polsce to 
byt górnik, który został przysypany i przeżył ponad 
trzydzieści dni bez jedzenia. Na pewno też ma znaczenie 
to, czy jest jakaś aktywność fizyczna, czy jest się bez 
ruchu, czy wykonuje jakieś czynności. Jeśli ktoś leży 
bez ruchu, to zapotrzebowanie dobowe na kalorie jest 
niewielkie, tylko tyle, żeby podtrzymać funkcje życiowe.

R ozm aw iaia A N N A  K O N IE C ZN A

V  V  -V
W Y N A G R O D ZE N IA  ZA SA D N IC ZE  LEKARZY  
R EZYD EN TÓ W  ZA TR U D N IO N YC H  
W  SZPITALU P O W IA TO W Y M  W  JA R O C IN IE  
R E FU N D O W A N E  PR ZEZ M IN IS T E R S T W O  
ZD R O W IA :

► rezydent - 3 .1 7 0  zł
► rezydent w  dziedzinach określonych, 
jako priorytetowe - 3 .6 0 2  zł
► rezydent po 2  latach - 3 .4 5 8  zł
► rezydent po 2  latach w  dziedzinach  
określonych, jako priorytetowe - 3 .8 9 0  zł

(kwoty brutto)

TRYB POZAREZYDENCKI

Etat
Młody lekarz sam szuka zatrudnienia, może zostać zatrudniony tylko w  szpitalu dyspo
nującym miejscem szkoleniowym, w  tym wypadku sam „negocjuje" wysokość pensji. 
Wolontariat
Młody lekarz chcąc zdobyć specjalizację pracuje 7 godzin i 3 5  minut dziennie przez 
okres od 4  do 6  lat i nie otrzymuje za swoją pracę wynagrodzenia.

ŚREDNI WIEK UKOŃCZENIA REZYDENTURY W POLSCE TO  3 7  LAT.

ILOŚĆ M IEJSC  R EZYD EN CK IC H  
W  SZPITALU P O W IA TO W Y M  W  JA R O CINIE

► oddział chirurgii - 2
► oddział dziecięcy - 4
► oddział ortopedii i traumatologii 
narządu ruchu - 2
► oddział chorób wewnętrznych - 6
► szpitalny oddział ratunkowy
z zespołami ratownictwa medycznego - 3

Czy ja ro c iń s c y  
zw iązkow cy 

Popierają p ro te s t 
S łodowy zaw odów  

m edycznych?

Tomasz RAZNIAK
przewodniczący Niezależnego 
Samorządnego Związku Zawodowego 
Ratowników Medycznych 
Południowej Wielkopolski 
koło Jarocin

D la  m n ie  p ro te s t  
le k a rz y  re z y d e n 
tó w  je s t  h u c p ą  
p o lity c z n ą .

Sławomir ZIELIŃSKI
przewodniczący Związku Zawodowego Pielęgniarek i Położnych w jarocińskim 
szpitalu

Przesłał do redakcji stanowisko zarządu krajowego ogólnopolskie
go związku, w którym czytamy, że pielęgniarki i położne popierają 
postulaty medyków w  zakresie zwiększenia środków na ochronę 
zdrowia. „Decyzję o podjęciu czynnej akcji protestacyjno-strajko- 
wej uzależniamy od tempa i poziomu rozmów na tem at nowe
lizacji ustawy o sposobie ustalania najniższego wynagrodzenia 
pracowników medycznych, którą od początku nasze środowisko 
zawodowe oceniakfnegatyw nie.”

http://Www.jarocinska.pl
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K to  p r z y g a r n ie  „ b y ła  1 1 " ?
J  Zarządza nią województwo. Na razie tymczasowo. Nowego numeru jeszcze nie ma, urzędnicy nazywają ją „byłą 11”. Oby zdążyli 
ustalić ostatecznego właściciela przed pierwszymi opadami śniegu, bo drogowców znowu zaskoczy zima, a kierowcy nie będą mieli 
komu zgłaszać problemów.

O d kiedy obw odn ica  Ja ro c in a  
przesz ła  w p o siadan ie  G eneralnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, 
trzeba było coś zrobić z dotychczaso
wą DK i 1 przebiegającą przez nasze 
miasto. Chodzi o  odcinek od Wolicy 
Pustej do  ul. Wojska Polskiego.

S p raw a w ydaw ała  się p ro s ta
- zarząd dróg wojewódzkich doga
duje się z powiatem jarocińskim  oraz 
gm iną Jarocin i wspólnie podejm ują 
decyzję, pod czyje zarządzanie tra 
fia droga. Rzeczywistość okazuje się 
dużo bardziej skomplikowana. -Jeśli 
chodzi o odcinek w obrębie Jarocina, 
zgodnie z ustawą o drogach publicznych, 
z dniem 31 sierpnia droga krajowa nr 11 
sta ła  się drogą w ojewódzką - mówi 
Alina Cieślak, rzeczniczka prasow a 
poznańsk iego  oddz ia łu  generalnej 
dyrekcji.

Dzwonim y więc do  ostrowskiej 
filii Wielkopolskiego Z arządu D róg 
W ojew ódzkich, by dow iedzieć się, 
jaki numer zostanie nadany tej drodze 
i kiedy to  nastąpi. - Ona nie m a jeszcze 
num eru. Jest to po  prostu była droga 
krajow a nr 11. G eneralny D yrektor 
Dróg Krajowych i A u tostrad  nadaje 
num er i je s t to później ogłaszane. To 
pytanie do GDDKiA Oni nadają nu
m ery dróg także drogom wojewódzkim
- słyszymy od jednego z pracowników.

Wracamy zatem do punktu wyjścia 
i ponownie dzwonimy do rzeczniczki 
generalnej dyrekcji. Ta reaguje zdzi
wieniem na informację, k tórą otrzy
maliśm y z wojewódzkiego zarządu. 
W yraźnie zbita z tropu  prosi o  czas 
i obiecuje, że oddzwoni z odpowiedzią 
na tę coraz bardziej komplikującą się 
sytuację. D otrzym uje słowa: - Ż a
rząd województwa m usi p<xljąć uchwałę

o tym, ie  droga na danym  odcinku na
leży do nich. M oże też podjąć uchwałę, 
że nie chce się nią zajmować. Wtedy 
sprawa dotychczasowej „11" trafi do 
pow iatu jarocińskiego, któ ry będzie 
m usiał zdecydować, co dalej: czy chce, 
by do niego należała, czy też nie. Jeśli 
się nie zgodzi - sprawa trafi do gminy. 
A co z num eram i? - G eneralna dy
rekcja nadaje numer, ale to wojewódz
two o to występuje. M y nie decydujemy 
o num erze drogi. To oni wiedzą, który 
m ają wolny - wyjaśnia A lina Cieślak.

C óż nam  pozostaje? Kolejny raz 
chwytamy za telefon i dzwonimy do

Wielkopolskiego Z arządu D róg Wo
jewódzkich w Poznaniu, by zapytać, 
kiedy zgłoszą się do GDDKiA z p ro 
pozycją num eru  dla jarocińsk iego  
odcinka „byłej drogi nr 11”. Uprzejma 
pani p rze łącza  rozm ow ę do  b iu ra  
prasowego. Tam jeszcze nikt nas nie 
kierował. Pełni nadziei oczekujemy 
aż k to ś podn iesie  słuchaw kę. Nic 
z tego. Ponownie odbiera uprzejm a 
pani i podaje bezpośredni num er do 
b iura. Próbujem y kilka chwil p ó ź 
niej. Po rozm owie z pracow nildem  
dow iadujem y się, ż e ... niczego się 
nie dowiemy. M usimy napisać maila

---------—  O G Ł O S Z E N I A ----------------

z pytaniami.
Świadomość, że odcinek „dawnej 

drogi n r 11” m oże trafić  na  barki 
gmin, m ają przedstawiciele urzędów 
w Jarocinie i Nowym Mieście. Sekre
tarz M ichał Fijałkowski tłumaczy, że 
procedury sąjeszcze bardziej skom
plikowane niż te, które dotychczas 
poznaliśmy i istnieje kolejna furtka, by 
droga dalej była pod opieką WZDW. 
- Jeśli w ładze województwa zdecydują, 
że nie chcą, by dawna „11” należała do 
nich na stale, to wtedy Generalny Dyrek
tor Dróg Krajowych i A utostrad m oże 
wystąpić do wojewody wielkopolskiego

z pism em , powołując się na odpowied
nią ustawę i może wydać rozporządzeni 
zastępcze, które spowoduje, że ta droga 
dalej będzie pod zarządzaniem  W ZD $ 
- wyjaśnia.

Nasze w ładze czekają na rozwoj 
sytuacji. Sekretarz zapew nia nas, że 
w razie czego gm ina nie będzie się 
uchylać od obow iązku opieki nad 
drogą, jeśli miałaby ona trafić właśnie 
pod skrzydła Jarocina. - Najbardziej 
logiczne wyjście z te j sytuacji to jak  
najszybsze porozum ienie się władz na 
szczeblu wojewódzkim, co dalej z dro
gą. Trudne warunki drogowe nie będą 
czekać, a m am y ju ż  drugą połowę paź
dziernika - dodaje Fijałkowski.

Spraw a dawnej „11 ” nie spędź3 
natom iast snu z powiek wójtowi No
wego M iasta - Aleksandrowi Podem
skiemu. - N ow om iejski fragm ent nie 

|  je s t zbyt długi. To ślepa droga, która 
|  raczej nie sprawiałaby problemów z>M' 
|  zanych z utrzym aniem  - odpowiada 
1 na pytan ie , czy je s t św iadom y, że 
* m oże przybyć mu kolejny obowią

zek w gminie. - Myślę, że nie je st to 
odcinek, który m iałby sprawiać jakieś 
problemy. Na razie nie było żadnego 
telefonu ani pism a ze strony zarządu 
województwa w sprawie tej drogi. Jeśli 
będzie trzeba, zaczniem y się zajmować 
tą sprawą bardziej wnikliwie. N a razta 
czekam y na rozwój sytuacji - dodaje.

My tymczasem czekamy na odpo
wiedź na nasze pytania, które wysłali'; 
śmy do WZDW. Obyśmy je otrzyma!' 
przed pierwszym śniegiem. No, ho 
pewności nie mamy, czy wielkopolski 
zarząd dróg zdecyduje się na odśnie
żanie „dawnej drogi n r 11”, skoro 
jeszcze nie zdecydował, czy chce J4 
w ogóle mieć w posiadaniu. (seb>

Rada Rodziców Niepublicznego Przedszkola 
z  Oddziałami Integracyjnymi „Marcinek" w |arocinie 

serdecznie zaprasza na

III Bal Marcinka
który odbędzie się 4  listopada 2 0 17 r. o  godz. 19 .0 0  

w sali Cechu Rzem iosł Różnych w jarocinie

Bilety w cenie 17 0  z ł od pary do nabycia u pani Olgi Smeklaty 
tel. 6 0 3 -3 9 1 -9 0 2

oraz w sekretariacie Przedszkola „M arc inek' przy ul. Waryńskiego 5 
Zgłoszenia przyjmujemy do 3 I października 2 0 1 7  r.

Oprawę muzyczną zapewnia D | ItH N I

'  W arszaw ska Uczelnia 
S 5  Studia w  W itaszycach

_ k. Jarocina

V  ^ ✓ ^ r ^ P s T U D IA  PODYPLOMOWF
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► JAROCIN ► J A R A C Z E W O

N ie będzie sklepu 
spożywczego na osiedlu

W b u d y n k u  h a n d lo w y m  n a  o s ie d lu  
1000-lecia (w sąsiedztw ie sklepu m ięsnego 
1 poczty - przyp. red.) sw oją działalność m ają 
niebawem rozpocząć  dw a punkty usługowe.

W łaściciel - gm inna spółka Jarocińsk ie  
Towarzystwo B udow nictw a S p o łeczn eg o , 
Prawie dw a lata próbow ał sprzedać budynek, 
wktórym m ieszczą się: sklep mięsny, placów 
ka Poczty Polskiej o raz  puste pom ieszczenie 
Po sklepie „Z gody”. Początkow o ogłoszone 
zostały dw a przetarg i, jednak  chętni, którzy 
s'? zgłosili, w ycofali sw oje oferty. - Powód 
ty ł tylko jed en  - brak m iejsc parkingow ych - 
twierdził Jerzy  W olski, prezes JT B S-u.

W tej sytuacji spółka wycofała się ze sprze
daży ob iek tu  i zaczę ła  szukać  dzierżaw cy  
dolnego  pom ieszczen ia . W  sie rpn iu  Jerzy  
d o lsk i po in fo rm ow ał, że zna laz ł się z a in 
teresowany, ale nie chciał zd radzić , z jakiej 
branży. Podpisano nawet umowę przedw stęp
ną z tajem niczym  najem cą.

N a początku października w pom ieszcze
niu rozpoczął się rem ont. Z apytaliśm y więc 
Prezesa W olskiego, jaką  b ranżę  reprezentuje 
O pow iadany  b iznesm en i kiedy rozpocznie  
swoją działalność w pom ieszczeniu po „Z go
dzie”. - To rozw iązanie n ie wyszło. Z aintere
sowana osoba w ycofała się i zerw ała um owę 
Przedwstępną. Szukaliśm y da lej i m am y teraz 
dwóch klientów , k tó rzy  chcą tam  prow adzić  
swoją dzia ła lność - zapow iada szef JT B S-u. 
'  Teraz w ykonujem y tam  rem ont, bo pom iesz
a n ie  m usi zostać podzielona na dwa lokale 
' wyjaśnia.

Prace m ają potrw ać do  końca październ i
ka- - O d listopada pow inny rozpocząć tam  swoją 
działalność dwa punkty. N ie będą one m iały

charakteru  handlow ego, ale usługowy. Jeden  
będzie punktem  przyjm owania opłat, a drugi je s t 
zw iązany z branżą IT  (przetw arzanie danych 
- przyp. red.) - ujaw nia Jerzy  Wolski. C hoć 
przyznaje, że niektórzy mieszkańcy oczekiwa
liby czegoś innego. - L udzie na osiedlu m nie  
pytają, dlaczego nie m a tam  sklepu „Zgody”. 
A ja  im  m ówię, że to  n ie była nasza decyzja. 
To „Zgoda” wycofała się z  dzierżaw y tego po- 
m ieszczertta. Z  tego, co w iem , spółdzielnia m a 
nowego prezesa i zm ieniła  się strategia. Tam, 
gdzie je s t to  nieopłacalne, w ycofują się  i m y 
nie m ieliśm y na to  wpływu - podkreśla  szef 
gm innej spółki.

Prezes JT B S -u  przyznaje, że nie zrezy

gnow ał z p ie rw o tnego  zam ia ru  sp rzedaży  
budynku na  osiedlu  1000-lecia. - Ja  ju ż  kilka  
razy pow tarzałem , że m y chcieliśm y ten budynek 
sprzedać, tylko nie za taką cenę, ja k ą  nam  pro
ponow ano. N as interesow ała cena co najm niej 
nieco pow yżej w artości księgowej i wyceny, a nie 
p o n iżej - a rgum en tu je  szef gm innej spółki. 
- D latego, ja k  będzie taka okazja, żeby to  do
brze sprzedać  w innym  okresie, to  na pew no  
to zrobim y. G łównie ze względu na to, że ja ko  
JT B S nie pow inniśm y się zajm ować tego rodzaju 
działalnością. My jesteśm y od gospodarki m iesz
kaniow ej i od budowy m ieszkań, a  nie od lokali 
handlow o-usługow ych - dodaje  Jerzy  Wolski.

A N N A  K O N IE C Z N A

Wybudują targowisko 
za prawie 850 tys. zt

Ponad 8 4 5  tys. zł dofinansow ania  
dostała gmina Jaraczewo na budowę tar
gowiska. Ta ruszy prawdopodobnie na 
początku przyszłego roku.

Tak wysoka kwota może dziwić, ale 
jedynie do m omentu poznania planów, 
jakie na budowę obiektu m ają  w ładze  
Jaraczewa. - W y b u d u je m y  h a lę  z  w y d z ie 
lo n y m i b o k s a m i, p o w s ta n ie  te ż  m ie js c e  d o  
s p rz e d a ż y  p r o d u k tó w  e k o lo g ic z n y c h ,  z a 
p le c z e  s o c ja ln e  o ra z  u tw a rd z o n e  m ie js c a  
p a rk in g o w e  - wymienia Olga Kaczmarek, 
sekretarz gminy. - K w o ta  d o f in a n s o w a n ia  
n ie  je s t  p rz y p a d k o w a . W y n ik a  z  z a ło ż e ń  
p ro je k tu ,  k tó ry  p rz y g o to w a liś m y  o ra z  k o s z 
to r y s u  - dodaje.

Jaraczew o otrzym ało jedn ą  z na j
wyższych kwot dofinansowania z urzę
du marszałkowskiego. Najwięcej, bo aż
9 9 9 .4 3 7 ,0 0  zł dostała gmina Koło, które 
w  przeciwieństwie do naszej gminy chce 
przebudować dotychczasowe targowisko, 
a nie wybudować je.

-  B e z p o ś re d n ia  s p rz e d a ż  a r t y k u łó w  
r o ln o - s p o ż y w c z y c h  to  c o ra z  b a r d z ie j - l i 
c z ą c e  s ię  d o d a tk o w e  ź ró d ło  d o c h o d u  d la  
w ie lu  g o s p o d a rs tw . J e d n a k , a b y  e fe k ty w 
n ie  h a n d lo w a ć ,  r o ln ic y  m u s z ą  m ie ć  d o  
te g o  o d p o w ie d n ie  m ie js c e ,  k tó r e  d z ię k i  
ś ro d k o m , ja k ie  n a  to  p rz e z n a c z a m y , b ę 
d z ie  m o ż n a  s tw o rz y ć  lu b  p r z e b u d o w a ć  
- mówi Krzysztof Grabowski, wicemarsza
łek województwa wielkopolskiego.

Budowa targowiska w  Jaraczewie mię
dzy Gminnym Ośrodkiem Kultury a bo
iskiem ruszy najwcześniej na początku 
przyszłego roku. Do tego czasu trzeba  
załatw ić wszystkie formalności i rozpisać 
przetarg. Nie ma też pewności, czy wyko
nawca zostanie wyłoniony za pierwszym  
razem.

(seb)

► P O W IA T

Laboratorium zostanie przeniesione do szpitala
Laboratorium, które działa 

"Jarocińskim  szpitalu, zmieni 
'v Przyszłym roku sw oją loka
c j ę .  Z ostanie przeniesione 
* budynku administracyjnego, 
"  którym funkcjonuje obecnie, 
P  głównego budynku lecznicy.

Będzie to możliwe dzięki 
Planowanej rozbudowie pla- 
c°'vki, która już ruszyła, a któ- 
J4 będzie kosztowała ponad 

miliona złotych.
Z danych szpitalnego lajx>- 

ratorium wynika, że każdego 
|oku w zrasta  liczba pacjen- 
0vv korzystających z bad ań  
auibulatoryjnych. W  ubiegłym 
r°ku było ich aż 60 tysięcy, co 
'y Porów naniu do roku 2011 

Wzrost o  44 tysiące osób. 
^  lej liczbie nie m a świadczeń

przeprowadzanych dla pacjen
tów hospitalizow anych.

Ilość wykonywanych a n a 
liz o raz  łatw iejszy  i szybszy 
d o stęp  do  lab o ra to riu m  dla 
personelu  szpitalnego, który 
w wielu przypadkach m usi jak 
najszybciej dostarczyć m ate
riał do  badań , stały się a rgu 
m entam i przemawiającymi, za 
przeniesieniem  pracow ni do  
g łów nego budynku szp ita la . 
- Po rozbudowie laboratorium  
będzie się  znajdow ało na tak  
zw anym  n isk im  p a rterze. N a  
jego potrzeby powstaną pom iesz
czenia niezbędne do analityki, 
badania krw i, serologii, posie
wu, banku krw i oraz pobieral- 
ni ambulatoryjnej, opracowania 
wyników i ich odbioru. Będzie

też poczekalnia, toalety i śluza
- wymienia Leszek M azurek, 
prezes szpitala. - Z  zagospoda
rowaniem zwolnionych pom iesz
czeń po  starym  laboratorium  
nie będzie problem u. Zostaną  
one zaadaptow ane na potrzeby 
adm inistracji - dodaje.

L abora to rium  pracuje na 
sprzęcie jednorazow ego użyt
ku, konieczne więc jest wydzie
lenie oddzielnego miejsca do 
składow ania takich odpadów  
m edycznych. - Trafią one do 
pom ieszczenia zlokalizowanego 
na terenie szpitala, skąd będą je  
odbierały specjalistyczne firm y  
zajm ujące się utylizacją, z  k tó 
rym i m am y podpisane umowy
- zapewnia M azurek.

(ann )

Laboratorium, które działa w jarocińskim szpitalu, wykonuje szereg badań podstawowych i specjalistycznych 
z zakresu chemii klinicznej, hematologii, hemostazy, analityki ogólnej, oznaczenia hormonów i markerów nowo
tworowych, równowagi kwasowo-zasadowej, serologii grup krwi. Pacjenci, którzy mają skierowania od lekarzy 
posiadających umowę ze szpitalem, nie płacą za te badania. Natomiast każdy, kto chce wykonać badania na 
własne życzenie, musi za nie zapłacić.

► KOTLIN

Zabrakło na samochód strażacki
W ładze Kotlina rozstrzygnęły 

Przetarg na dostawę samochodu 
C z a c k ie g o  dla OSP Sławoszew. 
^rriina kupi ochotnikom używane 
aL*to za prawie 3 0 0  tys. zł 

W  rozpisanym  przez w ójta  
Przetargu wystartował tylko jeden 
oferent. Firma Art. Auto Artur Łą- 
^ ń s k i  z Ciechanowa zobowiązała

się dostarczyć po jazd  z  2 0 0 4  roku  
za  2 9 6 . 4 3 0  z ł. S a m o rz ą d  m ia ł  
w  b u d ż e c ie  na te n  ce l z a p la n o 
w a n e  2 8 0  tys . z ł. S k a rb n ik  g m i
ny Iren a  A n tc z a k  p o in fo rm o w a ła , 
że  b ra k u ją c e  1 6 . 4 3 0  z ł zo s ta n ie  
d o ło żo n e  z  b u d ż e tu .

(era)

Z A G I N Ą Ł  P I E S
ŁATEK

zaginął 
6 października 

wieczorem 
podczas 

wichury (orkan 
Ksawery).

KONTAKT:
796-206-524,732-257-997

O G Ł O S Z E N I A
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Żerków  bez basenów 
po prostu nie istnieje
J  - Kiedyś pan radny Szóstek, powiedział: - Lepiej to zaorać, zasiać 8 hektarów kukurydzy, bo by chociaż z tego 
byty czyste pieniądze - mówił Wojciech Raś o Mickiewiczowskim Centrum Turystycznym. Żerkowscy radni 
spotkali się tam, ponieważ pojawiły się zastrzeżenia dotyczące rozliczenia gminnej dotacji.

- W poprzedniej kadencji, kiedy  
ju ż  było bardzo dużo dyskusji na tem at 
funkcjonow ania ośrodka, zarzucano  
złe rozliczanie dotacji kulturalnej. Wte
dy wyliczaliśm y przerost zatrudnienia 
w sektorze kultury. Rada m iejska pod
jęła  decyzję o odłączeniu działalności 
kulturalnej od ośrodka i tak po  części 
się stało. Po to, żeby wykazać, na ile 
M C T  ja ko  podm iot gospodarczy je s t 
rentowny - wyjaśnił radny Wojciech 
Raś. Przypom niał również, że rada 
miała się później zastanowić nad przy
szłością M C T  i nad formą, jaką m iał
by ten ośrodek przyjąć, aby w końcu 
zarabiać pieniądze i wykazywać się 
zyskiem. - Przez trzy lata tej kadencji 
nie zrobiono nic w tym temacie. (...) My 
tylko i wyłącznie będziemy przez kolejne 
lata dokładać do tego pieniądze - stwier
dził. - 1 to nigdy nie będzie rentowne.
Nigdy nie zarobi pieniędzy. Bo jeszcze 
nigdy, ani za poprzedniego dyrektora, 
ani teraz nie słyszałem, że ktoś mówi, 
że ten ośrodek zarobił taką i taką pulę 
pieniędzy i przeznaczył na to czy na to.
To, że m y widzimy pom alowane ściany, 
to je s t to najm niejsza inwestycja w skali 

----------------------------------------------------------  O G Ł O S Z E N I E

£SS

INWESTYCJE W MCT 
W 2016 ROKU

ok. 156 tys. zł
stacja uzdatniania wody w basenach 
i baseny, czyli remont i modernizacja 
dna brodzika, razem z pompami dozu
jącymi, wymianą zaworów, instalacjami 
odgromowymi

130 tys. zł
budynki hotelowe, „Morena", hotel B, C, D

23 tys. zt
naświetlenie i modernizacja kręgielni, 
przebudowa i modernizacja podłogi - 
w namiocie

3 4 0  ty s . z ł
wyniosła dotacja z budżetu gminy, którą 
otrzymało MCT w 2 0 1 6  roku

całego ośrodka.
Radny wskazywał, że od lat w ła

ściwie nic się nie zm ieniło w MCT. 
- My, ja ko  radni pow iedzm y - opozy
cyjni, bo nie zawsze dopuszczacie nas 
do wspólnych rozmów, nie ponosim y 
odpowiedzialności. A le wy ponosicie tę 
odpowiedzialność. N ie wiem, ja k i macie 
pomysł', ja k  chcecie dalej prowadzić ten

B O R O W S K I

ośrodek, by w końcu zaczął przynosić 
pieniądze - mówił do radnych koali
cyjnych. - Kiedyś jeden  radny, to był 
pan radny Szóstek, powiedział: - Lepiej 
zaorać, zasiać 8 hektarów kukurydzy, bo 
by chociaż z  tego byty czyste pieniądze.

Mickiewiczowskie C entrum  Tu
rystyczne powstało w 2008 roku. D o 
marca 2015 roku zarządzał nim Kacper 
Ekert. O d 2,5 roku ośrodkiem kieruje 
M aciej Łączny. - Zm iana dyrektora  
nastąpiła w związku z tym, że z roku na 
rok pogłębiały się zobowiązania i za
dłużenia - przypom niała skarbniczka 
gminy, Bronisława Rogacka. - Doszło

do tego, że pracodawca - gm ina nawet nie 
wiedziała, że zaciągnięty został kredyt na 
ten obiekt. (...) Pracownicy nie m ieli na 
koniec roku wypłaconego wynagnxłzenia.

Na początek 2015 roku te zadłu
żenia wyniosły 842 tys. zł (przez 8 lat 
funkcjonowania). G m ina przekazała 
400 tys. zł na ppkrycie zobowiązań. 
W  ciągu 2,5 roku wszystkie zostały 
spłacone. Aktualnie ich nie ma. - Obec
ny dyrektor wypracował i pokrył jeszcze 
stare zaległości, ok. 400 tys. zł - podkre
śliła skarbniczka. - D ajm y więc szan
sę dyrektorowi. Zobaczymy, co będzie 
dalej. (akf)

Oczekujemy konkretnych wyników. 
Chcemy ośrodka turystycznego, bo 
Żerków jest gminą turystyczną, gdzie 
ściągniemy ludzi i to będzie rentowne. 
Jeżeli ten dyrektor czy prezes będzie 
dobrze pracował, niech zarabia 20 
i 30 tysięcy złotych, jak na to sobie 
zapracuje.

JACEK  
JĘDRASZCZYK | 

burmistrz gminy

My cały czas tutaj dokładamy, ale pan 
dyrektor tak prowadzi działalność, że 
nie ciągnie nas w dół, nie topi, nie 
ma długów.
Majątek, który mamy, kosztuje. Ten 
budynek stoi od lipca 1943 roku. Było 
tu wielu właścicieli. Każdy próbował go 
wyżytować maksymalnie, nie dokłada
jąc nic. Dach jest nieprzektadany od 
przeszło 70 lat. Wymagałby remontu. 
Są takie zacieki, że odchodzi tynk. 
Liczymy na to, że jako jedni z pierw
szych uzyskamy środki zewnętrzne 
na to wszystko. (...) To jest element 
wpisany do programu rewitalizacji.

G R Z EG O R Z | 
ANDRASZAK 1 '■ 

radny

Gdyby można było, zamiast płacić 
długi po poprzedniku, zainwestować 
te pieniądze w basen, temat by się 
dziś skończył. Póki co, stanowi problem 
i przerażenie. Jesteśmy na tym etapie, 
a za pasem przymrozki. (...) Miejmy na
dzieję, że to się skończy przed sezonem 
i skończy się pozytywnie. Chyba jeste
śmy w radzie jednomyślni, że Żerków 
bez basenów po prostu nie istnieje.

•  kukurydzy su ch eu  m okre j

Rozmowa z MACIEJEM ŁĄCZNYM, dyrektorem Mickiewiczowskiego Centrum 
Turystycznego w Żerkowie

G łó w n ie  ze w zg lę d u  na pogodę
n

MIESZALNIA PASZ BOROWSKI 
DOBRZYCA, ul. Krotoszyńska 49 

tel. (62) 742 88 04, 538 101 936 
666 063 503, 500 150 713
NOWE LOKALIZACJE: 

DODATKOWO SKUP W ŻNIWA:
KROMOLICE 49A 

63-860 POGORZELA
(DAWNA SPÓ ŁD ZIELN IA  

W KROM OLICACH)

. BRONOW 36 
63-300 PLESZEW

■ Jakie duże macie straty?
63.400 tys. zt podstaw ow ych strat, 
jeśli chodzi o  sam  basen. Wiemy, że 
jeśli basen nie pracuje, nie pracuje 
też gastro n o m ia . N a tej bazie też 
powstała strata. To jest system naczyń 
połączonych. To są  kolejne dziesiątki 
tysięcy złotych.
■ Jak sobie poradzicie?
N ie w iem . B ędziem y p ró b o w a ć  
oszczędzać, a jak  nie, to  będziem y 
prosić radę o wsparcie. Żeby te kosz
ty zostały  pokryte. Nic m a innego 
wyjścia.
■ Kiedy ostatnio był tak słaby rok?
Nie pam iętam , a pracuję już sporo 
lat na obiektach basenowych. Z  pięt
naście lat na pew no tak źle nie było.
■ Ile było pieniędzy z basenów 
w najlepszym roku, ile w najsłab
szym?
W najlepszym roku było ok. 300 tys. 
zł z gastronom ią, a teraz 130 tys. zł.
■ Ile w sumie „uciekło” pieniędzy 
MCT?
100 tysięcy. Rok tem u  m ieliśm y

na koncie ok. 420 tysięcy złotych, 
a w tym - 260 parę tys. G astronom ia 
stoi lepiej, hotele - tak sam o, baseny 
i gastronom ia przy basenach - zde
cydowanie gorzej.
■ Ma pan jakiś „cichy” plan? 
M am y już sporo zamówień na zim o
we imprezy, typu zabawy itd. Myślę 
jednak , że to  będzie m ało. Trzeba 
będzie myśleć, co będzie w nowym 
sezonie, ewentualnie prosić naszych 
dostaw ców , żeby nam  przedłużyli 
term iny płatności. (...) Październik 
będzie jeszcze w miarę ok, natom iast 
listopad, grudzień, styczeń, luty - na 
pew no będą gorsze.
B aseny b ędą  zaw sze m ocno  ryzy
kowne, jeśli chodzi o  działalność go
spodarczą. Jeśli chodzi o  inwestycje, 
pow inno się iść w bazę sportow ą. 
Najwięcej klientów  szuka w łaśnie 
tego. To m ogą być sztuczne boiska 
lub naturalne. Zimowe obozy to  było 
już  jakieś wyjście, pod kątem  grup 
sportowych.
■ Zgadza się pan z zarzutami komisji

rewizyjnej dotyczącymi wydatkowa
nia i rozliczenia środków z gminnej 
dotacji?
Zgadzam  się z tym, że trochę to było 
rozdrobn ione, ale uw ażam , że nie 
było innego wyjścia, żeby zrobić tyl
ko te rzeczy, które są  podstawowe 
i w ym agały  nag łego  rem ontu  czy 
modernizacji.
■ Jakie inwestycje są do zrealizo
wania?
„M orena” z zew nątrz (wewnątrz jest 
w porządku) i blok „B”.
■ Jaki jest jego stan?
T echnicznie je s t w porządku , n a 
tom iast w izualnie i estetycznie dla 
po trzeb  now oczesnego klienta ten 
standard  jes t ju ż  za  slaby. „B” wy
m aga większej kwoty, ogólnego pro
jektu na cały budynek, żeby ładniej 
wyglądał, rem ontu od podstaw. Hote 
po m odernizacjach wymagałby tez 
wymiany wykładzin, wymiany nie-*oLii
których elementów, ale nie ma

takiej

tragedii jak w bloku „B”. „
R ozm aw iała A N N A  KOPRAS-EÓ

PRZYJMIEMY DO PRACY 
TEL. (62) 721 60 92

ILE PIENIĘDZY WPŁYNĘŁO, NA CO WYDANO?
94.873 zł 156.014 zł
w p ływ y  ze sprzedaży koszty energii, wody, wyposażenia, przeglądów, 
biletów i karnetów utrzymania ratowników, kasy biletowej, pracowników

P o w y że j 60 tyS. ^
wyniósł deficyt 
na basenie

http://www.jarocinska.pl
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S e r c e  s i ę  n i e  

z r e g e n e r o w a ł o ,

1 4 - l e t n i  K o n r a d  

c z e k a  n a  p r z e s z c z e p
14-letni K onrad Ryż z K otlina nadal oczekuje na przeszczep serca. Półtora roku temu  

diagnozow ano u chłopca ostre zapalenie mięśnia sercowego. T rafił do Uniwersyteckiego 
Szpitala Dziecięcego w  Krakow ie - Prokocim iu. Tam  wszczepiono m u  w  serce pom pę  
witową, sprow adzoną specjalnie ze S tanów  Zjednoczonych. Byt pierwszym  w  Polsce 
•ak m łodym  pacjentem z  tym  urządzeniem . A ktualn ie prócz K onrada pom pę m a jeszcze 
w naszym kraju dwójka innych dzieci. (era)

Konradzie i mamo 
Agnieszko trzymajcie się. 
Jesteście najdzielniejsi. 
Leżeliśmy przez chwilę 

L obok na oddziale VIII.” 
N  Internauta j

<*•■

Od lewej: 
Konrad Ryż, 

Agnieszka Ryż 
i Filip Chajzer
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Rozmowa z AGNIESZKĄ RYŻ - mamą Konrada
Ostatnio rozmawiałyśmy półtora roku 
temu. Co się od tego czasu zmieniło?

To byto po wszczepieniu pompy wiro
wej. Niestety potem Konradowi przytrafiła 
się bakteria, która utrzymuje się na linii 
zasilającej - kablu, który wychodzi z ciała 
Konrada do sterownika. Jest oporna na 
antybiotyki. Z tego powodu bardzo często 
jesteśmy w szpitalu, bo Konrad bardzo 
źle się czuje. Mieliśmy już kilka zabiegów, 
operacji czyszczenia kabla, ale niestety 
jest oporna na wszystko. Cały czas z nią 
walczymy.
Czyli na zmianę: szpital w Krakowie, 
dom w Kotlinie

Doktadnie tak. Bakterię złapał we 
wrześniu ubiegłego roku. Przez ten okres 
tylko raz byliśmy przez 6 tygodni w domu. 
Jesteśmy tydzień w domu, a czasami nawet 
się zdarzało, że byliśmy tylko 3 dni i jecha
liśmy z powrotem do Krakowa. Właśnie 
wczoraj (środa) wróciliśmy. Konrad jest 
stabilny, sytuacja się unormowała, ale nie
stety nadal syn ma cieknącą ranę, w której 
jest ta bakteria i dlatego ta rana nie chce 
się wygoić.
Jak przypadek tej bakterii tłumaczą 
lekarze?
Te linie zasilające pompy bardzo często 

łapią bakterię. Przeważnie są to bakterie, 
które udaje się wyleczyć. Niestety syn ma 
pseudomonas. Pomimo że dostaje bardzo 
silne antybiotyki, to tylko na chwilę, jak ja 
to mówię „zasypia”, po tygodniu, dwóch 
się budzi i znów rozmnaża.
Czy jest szansa na przeszczep serca?

Teraz tylko liczymy na ten przeszczep, 
bo bakteria już doszła do żeber. Jest blisko 
serca. Przeszczep jest jedynym rozwiąza
niem, pozbylibyśmy się pompy, a tym sa
mym kabla z tą bakterią. Jeszcze też może 
byó tak, ale nawet nie dopuszczam myśli, 
żęta bakteria dostanie się do organizmu, to 
wtedy będzie dla nas katastrofa, a Konrad 
zostanie wykreślony z liczby oczekujących

na pilny przeszczep.
Który jest na tej liście?

Nie wiem. Tyle co rozmawiałam z pa
nem profesorem, że w Polsce jest jeszcze 
czwórka dzieci, które mają pompy zewnętrz
ne, które są również na liście oczekujących 
na pilny przeszczep. Kolejność przeszczepu 
też jest uzależniona od zgodności z daw
cą, wielkości serca. Chociaż ostatnio pan 
profesor pocieszył mnie, że Konrad mógłby 
mieć serce od starszej osoby, bo jego ser
ce przez chorobę bardzo się powiększyło 
i zmieściłoby się serce od dorosłego. 
Czyli trudno powiedzieć, kiedy ten 
przeszczep może zostać wykonany

Ze szpitala mogą zadzwonić o każdej 
porze nocy i dnia. Cały czas czekamy. Naj
pierw mieliśmy szansę na zregenerowanie 
się serca przy pomocy pompy. Niestety nie 
ma żadnych oznak, aby to serce zaczęło 
się obkurczać i pompować krew.
Ponad półtora roku zmagacie się z tą 
chorą, jak przez ten okres zmieniło się 
państwa życie?

Oj, diametralnie. Mam dwa domy. 
Jak Konrad jest w Krakowie, to jestem 
z nim. Zostawiam trójkę dzieci z babcią, 
mąż w pracy. Jest bardzo trudno wszyst
ko pogodzić. Psychicznie już czasami nie 
wyrabiam. Wciąż jest walka o życie. Wciąż 
jest jazda na walizkach - pakowanie, rozpa
kowywanie. Jak Konrad nie gorączkuje i jest 
w domu, to i tak co dwa tygodnie jeździmy 
na kontrole. Zawsze przygotowujemy się na 
taką ewentualność, że syn może zostać na 
oddziale, a to jest najkrócej miesiąc albo 
i dwa, bo też tak się zdarzyło.
Jeden z komentarzy na Facebooku 
szpitala: „Konradzie i mamo Agnieszko 
trzymajcie się. Jesteście najdzielniejsi. 
Leżeliśmy przez chwilę obok na oddziale 
VIII”, wskazuje, że pani radzi sobie dość 
dobrze.

Przez ten czas poznałam bardzo dużo 
rodziców chorych dzieci, chociaż byty okre

sy, kiedy byliśmy na izolatce. W większości 
byty to dzieci z wadami wrodzonymi serca 
lub po jakichś operacjach. Nasz przypadek 
jest jedynym z niewielu. Jak jestem z Konra
dem w szpitalu, muszę być silna i dzielna, 
żeby jemu pokazać, że walczymy. Nocuję 
u sióstr zakonnych, tam idę.się wypłakać, 
żeby na drugi dzień mieć siłę i walczyć od 
nowa.
Czy ma pani wsparcie ze strony zna

jomych, rodziców kolegów Konrada?
Na pewno muszę podziękować Szkole 

Podstawowej w Kotlinie. Konrad, jak tylko 
może uczęszcza tutaj do szkoły, ale przez 
to, że nas więcej nie ma, w głównej mierze 
ma nauczanie indywidualne w Krakowie. 
Nauczyciele wysyłają oceny i Konrad zalicza 
kolejne semestry. Chociaż wiadomo, że nie 
nadrobi całości materiału. Szkota, znajomi 
i przyjaciele nas bardzo wspierają, czasami 
dobrym słowem, ale to też bardzo dużo 
znaczy. Wystarczy, że raz czy drugi usłyszę, 
że sobie dobrze radzę, choć w środku się 
sypię, ale nie mam innego wyjścia, jak 
walczyć o syna.
Podczas ostatniego pobytu gościł u pań
stwa Filip Chajzer.

Tak. Przygotowywał reportaż o kardio
chirurgii, a że my jesteśmy takimi „innymi 
pacjentami", to też z nami rozmawiał. Te 
odwiedziny to część akcji „Razem ratujmy 
Małe Serduszka”, zorganizowanej przez 
firmę Wiśniowski i Fundację Wspierania 
Kardiochirurgii Dziecięcej Schola Cordis. 
Zbierają pieniądze na oddział kardiochi
rurgiczny.

Rozmawiała 
ELŻBIETA RZEPCZYK

ZUS wysyła do przedsiębiorców Indywidualne numery rachunków do opłaca
nia składek
Jesteś przedsiębiorcą i opłacasz składki? O d przyszłego roku będziesz je opłacać 
zw ykłym  przelew em  na swój num er rachunku składkowego. O trzym asz go z ZUS  
do końca 2 0 1 7  roku.
D o  końca tego loku ZUS wyśle do każdego przedsiębiorcy list polecony z inform a
cją o  nadanym dla niego -  jako płatnika składek -- numerze rachunku składkowego. 
Ważne! Jeśli do końca grudnia br. nie dostaniesz takiej przesyłki, jak najszybciej skon 
taktuj się z najbliższą placówką ZUS lub zadzwoń td . 27 5 6 0 1A 0 0  (Centrum Obsługi 
telefonicznej ZUS). G dy zmieniłeś dane adresowe, koniecznie poinformuj o  tym  ZUS, 
Jedna wpłata od nowego roku
1 stycznia 2 0 1 8  roku dotychczasowe rachunki do w płaty  składek zostaną zam knię
te. Każdy przedsiębiorca będzie wpłacał składki na swój indywidulany num er ra 
chunku. Będzie to jedna wpłata suma składek na wszystkie ubezpieczenia i fun  
dusze. To ułatwi przedsiębiorc om opłacanie składek.
Od nowego roku składki będzie można opłacać zwykłym  przelewem. W  przelewie 
trzeba będzie podać swój numer rachunku składkowego. Nie będzie trzeba poda 
wać danych identyfikacyjnych, np. NIP, RTG O N czy PESŁl oraz Informacji o tym, 
za jaki okres i jakie składki się opłaca.
Jak ZUS będzie rozliczać wpłaty
O d 2 0 1 8  roku zmiei ii się też sposób rozliczania wpłat. ZUS otrzyma jedną wpłatę. Fioz 
dzieli ją  propor cjonalnie pomiędzywszystkie ubezpieczenia i fundusze, na które przed • 
siębiorca opłaca składki. W płata, która przypada na dane ubezpieczenie lub fundusz, 
w  pierwszej kolejności pokryje najstarsze należności wraz. z odsetkami za zwlokę. 
Co z zaległościami składkowym)
Od nowego roku przedsiębiorca, który ma zaległości wobec ZUS. nie będzie mógt opła 
cać tylko bieżących składek na ubezpieczenia społeczne, aby np, korzystać ze świad 
czeń z dobrowolnego ułiezpieczenia chorobowego. Jeśli ktoś nie może spłacić na raz 
całego zadłużenia, a nadal chce polegać dobrowolnemu ubezpieczeniu chorobowemu, 
może skorzystać z układu ratalnego. Przedsiębiorca, który terminowo będzie spłacał 
raty zadłużenia i bieżące sktadki, zostanie objęty tym ubezpieczeniem i będzie mógt 
korzystać ze świadczeń.
Jak sprawdzić swój numer rachunku składkowego
Przed pierwszym przelewem  składek w  nowym roku każdy przedsiębiorca powi 
nien sprawdzić, czy jego num er rachunku składkowego jest poprawny. M ożna to  
zrobić na dwa sposoby:

• w  każdej placówce ZUS,
•  w  Centrum Obsługi Telefonicznej ZUS pod numerem 22 56016 00

w w w .e s k la d k a .p l

C e n tru m  O b s łu g i T e le fo n ic z n e j:  2 2  5 6 0 1 6  0 0

http://www.jarodnska.pl
http://www.eskladka.pl
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■ Zajmuje się pani obstugą rady gmi
ny i przyjmuje również wnioski na 
wykorzystanie środków z funduszu 
sołeckiego? Czy wszystkie sołectwa 
w gminie Nowe Miasto je złożyły? 
Tak, wnioski zostały złożone w  term i
nie przez 20 sołectw, które są w  naszej 
gm inie. W  przyszłym  roku m am y do

,  realizacji w  sum ie 72 zadania .
■ Jakie plany mają sołectwa, co 
chcą zrobić? Czy zamierzają in
westować, remontować, czy może 
bawić się i integrować? Jakie są 
najbardziej „wymyślne” propozycje? 
Bardzo różne, m .in. planowane są im 
prezy integracyjne, na które przezna
czono kwotę 52.254 zł, co stanowi ok. 
2.500 z ł na jedno sołectwo. 122.900 zł 
p la n u je  się w yd ać  na o św ie tlen ie  
uliczne, są zakupy m ate ria łó w  eks
ploatacyjnych do  kosiarek, rem onty  
dróg, m ontaż progów  zwalniających, 
planow ane są zakupy nam io tó w  na 
im prezy.
■ Czy tegoroczne wnioski różnią 
się od tych z poprzednich lat? Jeśli 
tak, to czym?
Przyszłoroczny fundusz w  zakresie  
p la n o w a n y c h  z a d a ń  nie ró ż n i się 
w  sposób zasadniczy od tych z p o 
p rzedn ich  la t. Jednakże na  skutek  
szkolenia, jak ie  zosta ło  p rzep ro w a
dzone z sołtysam i w  ubiegłym  roku, 
d o b ó r z a d a ń  jes t b a rd z ie j skrupu
latny. Są jed nakże zad an ia  - dotyczy  
to  rem ontów  dróg, budo w y progów  
zw aln ia jących czy ośw ietlenia u licz
nego na drogach lu b  w  pasie drogi 
nie będącej w łasnością gm iny, które  
nie m ogą być realizow ane.
■ Jakie błędy nadal popełniane są 
przy pisaniu wniosków? O czym 
mieszkańcy nie pamiętają mimo 
zebrań i szkoleń organizowanych 
w tej sprawie?

Fundusz sułecki 
można przeznaczyć 
na usuwanie skutków 
klęsk żywiołowych

O funduszach sołeckich rozmawiamy z JULITĄ CIARCIŃSKĄ-WACHOWIAK, 
podinspektorem ds. rady gminy w Urzędzie Gminy w Nowym Mieście

Podczas uchwalania wniosków miesz
kańcom  tru d n o  jes t z ro zu m ie ć , że 
nie m o żem y p lanow ać środków  na  
inwestycje np. drogow e na terenach, 
które nie są w łasnością gminy. Z  roz
m ó w  z sołtysam i w ynika rów nież, że 
m ieszkańcom  tru d n o  w ytłum aczyć, 
dlaczego nie m ogą ze środków fundu
szu zorganizow ać np. wycieczki in te
gracyjnej. Z  opin ii RJO jasno wynika, 
że celem  funduszu nie jest zaspoka
ja n ie  in d yw id u a ln ych  p o trzeb  jeg o  
uczestników, a zb iorow ych potrzeb  
wspólnoty. W  takim  też przypadku nie 
zostaje spełniony w arunek określony  
w  art. 1 ust. 3 ustaw y o  funduszu  
soleckim . F in an so w an ie  w ycieczek  
integracyjnych nie posiada przym iotu  
któregokolw iek z ustaw ow ych zadań  
własnych gminy.
N iew ątp liw ie  problem em  staje się też

p lanow anie  środków na im prezy in 
tegracyjne, gdyż co do zasady nie m a  
takiego zadan ia  w łasnego ja k  festyn 
integracyjny -  chodzi tu o znalezienie  
konkretnego p u nktu  w  art. 7 ust. 1 
ustawy o  sam orządzie gm innym . Jed
nak to  zadanie jest p lanow ane przez  
16 sołectw naszej gm iny i choć budzi 
o n o  duże w ątp liw o śc i, m ieszkańcy  
p rzezn acza ją  na nie co roku  coraz  
więcej środków.
■ Dlaczego nie na wszystkie zada
nia można pozyskiwać środki? Od 
czego to zależy?
P oniew aż ustawa o  funduszu solec
kim  art. 1 ust. 3 m ów i jasno, że zg ło 
szone we w niosku przedsięw zięc ia  
m uszą posiadać następujące cechy: 
m ieścić się w  ka ta lo g u  zad ań  w ła 
snych gm iny, służyć p o p raw ie  w a 
runków  życia m ieszkańców  o raz  być

zgodne ze strategią rozw oju  gminy. 
Pieniądze z funduszu sołeckiego m o ż
na przeznaczyć rów nież na usuwanie 
skutków klęsk żyw iołow ych.
T o , co  d a n e  s o łe c tw o  m o że  fa k 
tyczn ie  z ro b ić , z a le ż y  od  w ysoko
ści środków  finanso w ych , k tó re  są 
w  jeg o  dyspozycji. Jeżeli m ieszkań 
cy s o łe c tw a  z d e c y d u ją , to  m o g ą  
w sp o m ó c w yko n an ie  ko n kre tn ych  
z a d a ń  - w  tym  m .in . p o p rze z  w ła 
s n ą  p ra c ę  (s p o łe c z n ą ) .W a ż n y m  
jes t też, aby  za d a n ia  typu: rem o n ty  
d ró g , c h o d n ikó w , b u d o w a  o ś w ie 
t le n ia  c z y  n a w e t w ia ty  p rz y s ta n 
kow ej p la n o w a n e  b y ło  n a  m ie n iu  
g m in n y m  o ra z  p rz y  z a c h o w a n iu  
w szy s tk ic h  p ro c e d u r z w ią z a n y c h  
z d o k u m e n ta c ją  - p o z w o le n ie  na  
budo w ę, zg łoszenie, je że li tak ie  jest 
w ym agane.

■ Jakie są konsekwencje złego pla
nowania, niewłaściwego wykorzysta
nia funduszu sołeckiego? Kto może 
je ponieść?
Fundusz solecki jest w yodrębniany  
w budżecie gm iny i przez cały czas 
pozostaje jeg o  częścią. O  przezna
czeniu funduszu sołeckiego decydują 
bezpośrednio m ieszkańcy sołectw na 
zebraniach wiejskich, ale za wykona
nie funduszu  sołeckiego, podobnie 
ja k  całego budżetu  gm iny, odpow ia
da w ójt.
■ Czy są sołectwa, które nauczyły 
się już właściwie przygotowywać 
wnioski i w zasadzie mogą być wzo
rem dla innych?
W iększość sołectw w łaściwie planuje 
przedsięwzięcia m ieszczące się w  za
kresie zadań w łasnych gm iny. Sołty-. 
si w  sposób praw id ło w y wypełniają 
wniosek i w  zasadzie nie potrzebują  
pom ocy ze strony urzędu.
■ Kto tak naprawdę zyskuje na fun
duszu sołeckim? Niektóre gminy g° 
nie mają. Czy lepiej byłoby, gdyby 
gmina go nie miała - tak jak np- 
w Żerkowie?
Trudn o  pow iedzieć, czy lepiej było
by, gdyby gm ina go nie m ia ła . Czę
sto sołtysi w yliczają , ja k  w iele dzięki 
funduszow i się zrob iło . Zapew ne tak 
jest, ale czy gdyby środki funduszu  
nie były rozdzie lane na sołectwa, nie 
rob iłob y się nic? Przecież środki te 
nie są do tac ją . To  są środki w yod
rębnione z  budżetu , pozosta ją  jeg°  
in tegralną częścią. D o  większości za
dań  dokładam y, poniew aż rozdrob
nione p ien iądze nie w ystarczają na 
oświetlenia, na rem onty dróg, rem on
ty chodników , doposażenie placów  
zabaw.

Rozmawiała 
ANNA KOPRAS-FIJOŁEK

CO I ZA ILE CHCĄ ZROBIĆ SOŁECTWA?*

KOLNICZKI

21.424,21 zt

BOGUSZYN

40.885,90 zt
• budow a i zam o n to w an ie  

ośw ietlen ia  na ul. Krótkiej
38.885,90 zł

• im prezy integracyjne
2.000,00 zł

BOGUSZYNEK

18.930,17 zł
•  budow a ośw ietlenia

w e wsi .  18.130,17 zł
• im preza integracyjna 600,00 zł

CHOCICZA

40.885,90 zt
• festyn w akacy jn y  10.000,00 zł
• ośw ietlen ie  u liczne 9.000,00 zł
• zakup  nam iotu im prezow ego, 

stolików, krzeseł, parasoli
5.000,00 zł

•  oznaczen ie 23 ulic 5.000,00 zł
• doposażenie 4  p laców  zabaw ,

utrzym an ie  przystanków , 
znaki drogow e 5.000,00 zł

• zakup  w orków  śm ieciow ych, 
narzędzi porządkow ych

1.885,90 zł
• m ateria ły  do c iągnika

i kosiarki 5.000,00 zł

CHROMIEĆ

18.776,63 zł
•  ośw ietlen ie  uliczne

16.000,00 zł
•  im prezy integracyjne

2.000,00 zł

CHWALĘCIN

18.776,63 zł
• rem ont św ietlicy 9.000,00 zł
•  im prezy integracyjne

6.000,00 zł
• ośw ietlen ie  2.000,00 zł
•  doposażenie św ietlicy

1.766,63 zł

DĘBNO

15.700,19 zł
• drogi 10.000 zł
• doposażenie parku

i św ietlicy 3.000,00 zł
• im prezy integracyjne

2.100,00 zł

KLĘKA

40.885,90 zł
• m ontaż dwóch lam p

18.000. 00 zł
• napraw a chodnika

17.000. 00 zł
• o rganizacja  im prez

i spotkań 2.000,00 zł
• u trzym an ie  św ietlicy, prace  

m odernizacyjne 1.285,90 zt
•  m ateria ły  eksploatacyjne

do kosiarki 600,00 zł
•  nasadzenia przy kapliczce

- skw erze , prace porządkow e
2.000,00 zł

• rem ont drogi gm innej
9.424,21 zł

•  progi zw a ln ia jące  5.000,00 zł
• m ontaż lam p przy przejściu

dla pieszych 4.000,00 zł
•  im preza integracyjna

2.200,00 zł
•  m ateria ły  do kosy 800,00 zł

KRUCZYNEK

16.885,88 zł
•  ośw ietlen ie  w e  wsi

16.885,88 zł

KRUCZYN

22.977,88 zł
• m a low an ie  e lew acji

św ietlicy 12.000,00 zł
•  w yposażenie św ietlicy

900,00 zł
• im prezy integracyjne

6.000,00 zł
•  zakup nam iotu

im prezow ego 3.500,00 zł

KOMORZE
21.833,07 zł
• rem ont drogi 19.333,07 zł
• im prezy integracyjne

2.000,00 zł

NOWE MIASTO
40.885,90 zł
•  napraw a i uzupełn ien ie  

chodn ików  15.000,00 zł

• zakup  e lem entów  m ałej 
arch itektury  na plac zab aw

14.000,00 zł
• o rganizacja im prez 5.000,00 zt
• m ontaż progów

zw aln ia jących  4.000,00 zł
• pielęgnacja terenów

zielonych 2.885,90 zł

• rem ont schodów  i chodnika
przy św ietlicy 12.405,13 zł

• im preza integracyjna
2.000,00 zł

• m ateria ły  eksploatacyjne
do kosy 600,00 zł

RADLINIEC

13.165,26 zł
• budow a altanki 

rekreacyjnej 13.165,26 zł

STRAMNICE

15.332,21 zł
• u tw ardzen ie  drogi

gm innej 14.832,21 zł
• zakup  m ateria łów

do kosiarki 500,00 zł

SKORACZEW

14.064,75 zl
• m ontaż drzw i

w  św ietlicy 4.200,00 zł
• nam io t im prezow y

i ław k i 4.000,00 zł
• nagłośnienie

do św ietlicy 3.000,00 zł

• im preza integracyjna
2.500,00 zł

SZYPŁÓW

20.442,95 zł
• w ykonanie  płyty przy placu

zab aw  14.000,00 zł
• im preza integracyjna

5.000,00 zł
• m ateria ły  eksploatacyjne

do kosy 900,00 zł

WOLICA KOZIA

15.005,13 zł
• n ap raw a, u tw ardzen ie  

dróg gm innych 15.005,13 zł

WOLICA PUSTA

25.267,49 zł
•  rem ont m ostka 18.767,49 zł
•  m ontaż progów

zw aln ia jących  3.500,00 zł
• im preza integracyjna

2 .00 0,00  zł
• m ateria ły  eksploatacyjne

do kosiarki 1 .0 0 0,0 0  zł
• wytwaofc zada0'*

446.964,68 zt
tyle w sumie wyda gmina 
Nowe Miasto nad Wartą 

w ramach Funduszu 
Sołeckiego w 2018 r.

MICHAŁÓW

15.005,13 zł

http://www.jarocinska.pl
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<Sr a q u a fo r m
Firm a P ro d u kcy jn o -H an d lo w a  A Q U A F O R M  S . A. 

u l. K ijew o  9 B ; 6 3 - 1 0 0  Środa W lk p .

zatrudni osoby do pracy na stanowisko:

OPERATOR MASZYN CNC 
PRACOWNIK PRODUKCYJNY 
PRACOWNIK MAGAZYNOWY 

PRACOWNIK UTRZYMANIA RUCHU
OFERUJEMY:
- M iłą  i przyjazną atmosferę pracy.
- praca w  systemie jednozmianowym
- stabilne zatrudnienie na peten etat, um owa o pracę
- wynagrodzenie adekw atne do posiadanych kwalifikacji i doświadczenia

WYMAGANIA:
- wykształcenie zawodowe lub średnie techniczne,
- doświadczenie na podobnym stanowisku,
- mile w idziane uprawnienia do obstugi wózków widłowych

Zainteresowane osoby prosimy o przesłanie-CV z nazwą stanowiska w  temacie 
na adres rekrutacja@grupa-armatura.pl

Zastrzegam y sobie praw o do kontaktu tylko z wybranym i kandydatam i
Prosimy o zam ieszczenie w  aplikacji następującej klauzuli: W yrażam  zgodę na przetw arzanie moich  
danych osobowych dla potrzeb niezbędnych do realizacji procesu rekrutacji (zgodnie z U staw ę z dn. 
2 9 .0 8 .1 9 9 7  r. o ochronie danych osobowych, D z . U . N r 1 3 3 , poz. 8 8 3  ze  zm .).

H Y D R O
M A R K O

Hydro-Marko to firma z ponad 20-letnim doświadczeniem zajmująca się 
kompleksową realizacją inwestycji w zakresie budownictwa obiektów  

gospodarki wodno-ściekowej (oczyszczalnie ścieków, stacje uzdatniania wody, 
przepompownie ścieków, obiekty melioracyjne).

W  związku z dynamicznym rozwojem poszukujemy osób 
zainteresowanych pracą na stanowisku:

S P E C J A L I S T A
D O  S P R A W  U M Ó W

O P IS  S T A N O W IS K A
- opracow ywanie oraz opiniowanie um ów z odbiorcam i 
i dostawcami tow arów  i usług,

O FE R U JE M Y :
- pracę w  stabilnej firm ie o ugruntow anej pozycji na rynku,
- stabilizację zawodową,
- atrakcyjne i term inow o w ypłacane wynagrodzenie,
- um owę o pracę.

Zainteresowane osoby prosimy o przesyłanie CV ze wskazaniem stanowiska 
na adres: biuro@hydro-marko.pl lub pocztą: 

HYDRO-MARKO, ul Wojska Polskiego 139,63-200 Jarocin
Uprzejmie informujemy, że skontaktujemy się tylko z wybranymi kandydatami.

H Y D R O
M A R K O

Hydro-Marko to firma z ponad 20-tetnim doświadczeniem zajmująca się 
kompleksową realizacją inwestycji w zakresie budownictwa obiektów  

gospodarki wodno-ściekowej (oczyszczalnie ścieków, stacje uzdatniania wody, 
przepompownie ścieków, obiekty melioracyjne).

W związku z dynamicznym rozwojem poszukujemy osób 
zainteresowanych pracą na stanowisku:

K O N S T R U K T O R
OPIS STANOWISKA:
- p ro jektow anie urządzeń technologicznych,
- opracowywanie i realizowanie wszystkich e tapów  prac konstruktorskich,
- analiza problem ów  konstrukcyjnych i wskazanie rozwiązań,
- w drażanie ulepszeń i modyfikacji w  istniejących projektach.
WYMACANIA:
- znajom ość rysunku technicznego i dokum entacji technicznej,
- znajomość oprogram ow ania -  Solid Edge, Auto Cad,
- kreatywność,
- dyspozycyjność,
- prawo jazdy kat. B.
OFERUJEMY:
-  pracę w  stabilnej firm ie  o ugruntow anej pozycji na rynku,
- stabilizację zaw odową,
- atrakcyjne i term inow o wypłacane wynagrodzenie,
- um ow ę o pracę.

Z a in te re s o w a n e  oso by prosim y o p rzesy łan ie  C V ze w sk azan iem  s tanow iska  
na adres: biuro@hydro-marko.pl lub  pocztą : 

HYDRO-MARKO, ul. Wojska Polskiego 139,63-200 Jarocin
Uprzejmie informujemy, że skontaktujemy się tytko z wybranymi kandydatami.

► JAROCIN

D z i e ń  N a u c z y c i e l a
drugi raz bez nagród burmistrza

B urm istrz  A d a m  P aw licki ju ż  po  
raz drugi nie przyznał nagród z okazji 
D n ia  E dukacji N arodow ej. Pedago
dzy z  gm iny Jarocin są nagradzan i 
przy  innej okazji - zakończenia roku  
szkolnego. Takie rozw iązanie zostało  
przyjęte, aby uhon orow ać uczących

za  ko nkretne os iągn ięc ia  w  czasie  
podsu m ow an ia  rocznego okresu na
uki.

W  z w ią z k u  z tym  p o d  koniec  
czerw ca tego ro ku  w ło d a rz  g m iny  
p rz y zn a ł g ra ty fikac je  p ien iężne  12 
nauczycielom  z 7 szkół. D o  p o d z ia 

łu  m ia ł 47  tysięcy zło tych . Jedena
stu pedagogów  dosta ło  po  4  tysią
ce z ło tych , a ty lko  jed en  3 tysiące  
(k w o ty  b ru t to ) .  N a jw ię c e j w y ró ż 
nionych było  w  Zespole Szkól n r 5 
w  Jarocinie.

(ann)

Wręczenie nagród odbyło się podczas uroczystości zakończenia roku szkolnego w Szkole Podstawowej nr 2 
w Jarocinie, gdzie burmistrza reprezentował radny Mariusz Kaźmierczak

26 dni urlopu dla w szystkich
D u ż o  z a m ie s za n ia  w  m ed iach  

w  osta tn im  czasie w yw o ła ła  w yp o 
w ied ź M a rc in a  Z ie len ieck ieg o , w i
cem in istra  rodziny , pracy i po lityk i 
społecznej, p rzew odniczącego K o 
m is ji K o d y fikacy jn e j P raw a  Pracy, 
która obraduje nad now ym  kodeksem  
- in dyw id ua lnym  i zb io ro w ym  p ra 
w em  pracy. W yn ika ło  z niej bow iem , 
że m inisterstw o chce m .in . w p ro w a
d z ić  m o żliw o ś ć  skrócen ia  u rlo p u , 
a także będzie ingerow ać w  sposób 
spędzenia tego w olnego czasu (tylko  
na typow y odpoczynek). Te rewelacje 
zd em en tow ała  w  ubiegłym  tygodniu  
szefo w a Z ie le n ie c k ie g o  - m in is te r  
E lżb ie ta  Rafalska. S tw ierd ziła  ona,

że kom isja  w  rzeczywistości p raco 
w a ła  nad  m ożliw ościam i ew entual
nego w yd łu żan ia  urlopów , a nie ich 
skracania. W  układach zb iorow ych  
m o żn a  byłoby zapisać tylko w yższą  
liczbę dn i w olnych.

N a  zm ia n a c h  m a ją  też skorzy
stać za tru d n ien i na „śm ieciówkach” . 
L a ta  p ra c y  na  u m o w ach  c y w iln o 
praw n ych  m a ją  się liczyć do usta 
la n ia  d n i u rlopow ych . D o  tej pory  
now o zatrudniony na um owę o pracę 
m ia ł za led w ie  20  d n i u rlo p o w ych . 
L a ta  ze „śm ieciów ek” nie były  brane  
p o d  uwagę. W  przyszłości m a  się to  
zm ien ić  - wszyscy b ęd ą  startow ać  
od 26  dni.

-------------  O G Ł O S Z E N I A  ------------

H U R T O W N I A  m o t o r y z a c y j n a
zatrudni na stanowisko

t ls p r z e d a w c a
W ymagana:

■ łatwość w  nawiązywaniu kontaktów
•  znajomość budowy samochodu
■ sprawna obstuga komputera
•  am bicja i chęć ciągłego rozwoju
■ umiejętność pracy w grupie
•  prawo jazdy kat. B

kontakt:
p .m iko lajczak@ gordon.com .p l

tel. 5 1 5 -0 4 2 - 6 0 7

P rac e  n a d  n o w y m  ko d eksem  
rozpoczęto  rok  tem u. K adenc ja  ko 
m is ji m a  trw ać  18 m iesięcy - czyli 
przed n ią  jeszcze p ó l roku. G o to w y  
ju ż  kodeks zostan ie  skierow any do  
sejm u - gdzie w iele m oże się jeszcze  
zm ienić. „ N o  i przede wszystkim  jeśli 
tam  tra fi, będzie  p rocedo w any tuż  
przed w yb o ram i w  2 0 1 9  ro k u ”, ja k  
z a u w a ża  dz ien n ika rz  „G aze ty  W y 
borczej” . I  dodaje: „cokolw iek by się 
d z ia ło , d o p ó k i P olska jes t w  U n ii, 
u rlop  nie m oże być krótszy niż cztery 
tygodnie - reguluje to  im p lem en to 
w a n a  p rz e z  nas u n ijn a  dyrek tyw a  
2 0 0 3 /8  8 /W E ” .

(red)

Restauracja
Laskówka

w Nowym Mieście nad Wartą

z a tru d n i
o so b ę  na  s ta n o w isk o

KUCHARZA
W y m a g a n e  d o ś w ia d c z e n ie . 

S ta w k a  2 0  z ł/g o d z in ę

http://www.opracy24.pl
mailto:rekrutacja@grupa-armatura.pl
mailto:biuro@hydro-marko.pl
mailto:biuro@hydro-marko.pl
mailto:p.mikolajczak@gordon.com.pl
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Oferty pracy z Powiatowego Urzędu 
Pracy w  Jarocinie zgłoszone w  okresie 

od 17 do 23 października

* Operator koparki, operator 
koparko-ładowarki, kierowca kat. C
Fur-Bud Joanna Furmaniak-Misiak, 
Karol Misiak Spółka Cywilna Żerków

* Malarz przemysłowy 
Jaroma S.A. Jarocin

* Lektor języka angielskiego 
„Anglista" Szkota Języków Obcych 
Niepubliczne Centrum Edukacyjne 
Jarocin
Elektryk, monter instalacji 
teletechnicznych
Przedsiębiorstwo-Handlowo-Usługowe 
Robert Grześkowiak Jarocin

* Pomoc kuchenna
Hotel Oaza S.C. Ewa i Jarosław 
Regulscy Golina 
Mechanik/elektromechanik 
Multeafil Sp. z o.o. Dobrzyca 
Pomoc księgowa 
Hast Sp. z o.o. Wojciechowo 
Opiekun/ka osób starszych 
Interkadra- Sp. z o.o. Kraków 
(miejsce wykonywania pracy Niemcy)

SPA W S TA L
63-000 Środa Wlkp. 

ul. Szarych Szeregów 14 
Zatrudni

SPAWACZY
z uprawnieniami w metodzie MAG 135

Wymagania:
• P ra c o w ito ść  i sum ienność.
• Z n a jo m o ś ć  rysunku techn iczn ego .
• D o św ia d cze n ie  w  s p aw an iu  konstrukcji.

Oferujemy:

• Dla najlepszych 5000 zł netto /  m -c.
• P ryw atn ą  op iekę  m ed y c zn ą  dla p rac o w n ik a  i je g o  rodziny.

Informacja w siedzibie firmy 
lub pod numerem telefonu: 693 629 690 

email: praca(g)spawstal.pl
STAN BEZROBOCIA W POWIECIE JAROCIŃSKIM 
OD 6 DO 12 PAŹDZIERNIKA 
/  0013 DO 19 PAŹDZIERNIKA A

1 .2 2 9 /1 .1 8 8
liczba bezrobotnych

* 4 1 / 6 1
zarejestrowani w ostatnich 
dwóch tygodniach

4 7 / 5 1
wyrejestrowani w ostatnich 
dwóch tygodniach

2 0 / 2 5
w tym podjęli pracę

BIURO REKLAMY<<<
(~JśVSańska

A r t u r  A n t c z a k

5 0 8  3 1 8  9 2 2

A n g e l i k a  W ł o d a r c z y k

5 0 9  0 8 2  7 7 2

Jarocin, ul. Kasprzaka la  
tel. (62 ) 74 7  47 47

Firm a Polipak Sp. z  o .o ., 
w iodący na rynku polskim  producent 
folii i opakow ań z  poliety lenu, w  zw iązku  
z  dynam icznym  rozw ojem  poszukuje  
kandydatów  na stanow isko

M em ber o l S aram i* Group

PRACOWNIK PRODUKCYJNY 
OPERATOR MASZYN

M iejsce pracy: Środa Wielkopolska
O fe ru je m y .
•  s tab ilne  za trudn ien ie  w  f irm ie  dz ia ła jące j w  branży od ponad 30 la t
•  a trakcy jne  w a runk i w ynagrodzenia do indyw idua lnego  usta lenia ,
•  zawsze te rm ino w ą  w yp ła tę  wynagrodzenia,
•  bogaty pak iet socjalny (np coroczne bonusy świąteczne, korzystne w arunki ubezpieczenia grupowego, 

opieka lekarza zakładowego, im prezy in tegracyjne),
•  m ożliw ość dalszego rozwoju zgodnie z osob is tym i kom petencjam i,
•  zw ro t kosztów  dojazdu do pracy,
•  przyjazną a tm osfe rę  w  pracy i w prow adzenie  w  obow iązki przez wyznaczonego opiekuna.

O c z e k iw a n ia  w  s to s u n k u  do k a n d y d a tó w :
•  zaangażow anie  i m otyw acja  do pracy,
•  m ile  w idziane dośw iadczenie  w  pracy w  zakładzie produkcyjnym ,
•  gotow ość do pracy w  sys tem ie  3 -zm ianow ym  4 -b tygadow ym

A plikacje  proszę składać na adres e -m a il p ra c a @ p o lip a k .c o m .p l 
lub w  siedzibie f irm y  P o lip a k  Sp. z o .o ., Ś ro d a  W lk p ., u l. H a rc e rs k a  16

W ofertach prosimy dołączyć klauzulę o treści: „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych zawartych 
w ofercie pracy dla celów niezbędnych w procesie rekrutacji, zgodnie z ustawąz dn. 29.08.1997 r. o Ochronie Danych 
Osobowych, Dz. U. 1997 nr 133, poz. 883"
Uprzejmie informujemy, iż skontaktujemy się z wybranymi kandydatami.

♦

V - /

d e s i r e
Salon ju b ilersk i desire

z a tru d n i o so b ę  n a  s tan o w isko

Doradca Klienta
M ie js c e  pracy: J a ro c in

W y m a g a n y  z a k r e s  o b o w ią z k ó w :
- profesjonalna obsługa klienta
- fachowe doradztwo i sprzedaż produktów firmy: złoto srebro zegarki
- dbałość o ekspozycję biżuterii i zegarków, porządek i bezpieczeństwo 

towarów

O c z e k u je m y :
- komunikatywność i kultura osobista, uczciwość, rzetelność, 

odpowiedzialność
- obsługa komputera
- mile widziane doświadczenie w  handlu

O fe r u je m y :
- atrakcyjny, motywacyjny system wynagrodzeń
- odpowiednie narzędzia p racy .
- umowę o pracę
- praca w młodym ambitnym zespole

Zainteresowane osoby proszę o przesłanie aplikacji ze  zdjęciem  
na adres: ka trina77kl@ gm ail.com

r  izo lac ja
J A R O C I N  #

„IZO LACJA - JA R O C IN ” Spotka Akcyjna
6 3 -2 0 0  Jarocin, ul. Poznańska 2 4 -2 6  

tel. 6 2  7 4 7 -0 4 -0 0 , 7 4 7 -0 4 -0 5 , fax 7 4 7 -0 4 -0 4  
www. izolacja-jarocin. pi

„ IZ O L A C J A -J A R O C IN ” S. A. 
zatrudni

P R A C O W N IK A  
d o  o b s łu g i k o t ło w n i 

g a z o w o - o le jo w e j
M ile  w id zian e  upraw n ien ia  e lektryczne i cieplne  

OFERUJEMY:
-  s tabilne i legalne za trud n ien ie ,
- um ow ę o pracę,
-  m otyw acyjny system  w ynagrad zan ia ,
-  dodatk i pozap łacow e.

Istnieje m ożliw ość przyuczenia do pracy na w .w . stanow isku oraz 
zdobycia upraw nień elektrycznych i c iep lnych.

Zain tereso w ane osoby prosim y o dostarczenie lub przestanie m ailem  
na adres firm y  podania i swojego życiorysu z  adnotacją: „W yrażam  
zgodę na prze tw arzan ie  m oich danych osobowych zaw artych  w  po
daniu  o pracę w  zakresie n iezbędnym  do przeprow adzenia  rekrutacji 
(zgodnie z  U s taw ą  o ochronie danych osobowych D z .U . nr 1 3 3  poz. 
8 3 3  z  dn. 2 9 .0 8 . 1 9 9 7  r)”

S Z Ó S
Firm a P olipak Sp. z o .o ., 
w iodący na rynku polskim  producent 
folii i opakow ań z  poliety lenu, w  zw iązku  
z dynam icznym  rozw ojem  poszukuje
kandydatów  na stanow isko

erodtic.nl mrtfi tapktraŵ *̂ 
r

M em ber ot SaranUs Grono

M A G A Z Y N I E R
PHU SZOSTEK M iejsce pracy: Ś roda W ie lkopo lska
Ż e r n ik i 6 , 6 3 -2 1 0  Ż e r k ó w O fe ru je m y :

M zatrudni:

TAPICERdW

PAHOWACZY

• s tab ilne  za trudn ien ie  w  f irm ie  dz ia ła jące j w  branży od ponad 30  lat,
• atrakcy jne  w a ru n k i w ynagrodzenia do indyw idua lnego  usta len ia ,
• zawsze te rm ino w ą  w yp ła tę  wynagrodzenia ,
• bogaty p ak ie t soc ja lny (np. coroczne bonusy św ią teczne, korzystne w a ru n k i ubezpieczenia 

grupowego, opjeka lekarza zakładowego, im prezy in tegracyjne),
• m ożliw ość dalszego rozwoju zgodnie z osob is tym i kom petencjam i,
• zw ro t kosztów dojazdu do pracy
• przyjazną a tm osferę  w pracy i w prow adzenie  w  obow iązki przez wyznaczonego opiekuna

O cze ku jem y :
•  upraw n ień  i dośw iadczenia  w  obsłudze wózków  w id łow ych

.......................... ........................................................... •  dośw iadczen ia  w  pracy na magazynie, w  tym  zna jom ości zasad prowadzenia

OSOBĘ DS.
dokum entac ji m agazynowej

• zaangażow ania  i m o tyw acji do pracy,
• gotow ości do p racy w  sys tem ie  3 -zm ianow ym  4 -b rygadow ym

TMADUNKdW
Aplikac je  proszę sk ładać na adres e -m a il p ra c a @ p o lip a k .c o m .p l 

lub w  siedzibie firm y  P o lip a k  Sp. z o .o ., Ś ro d a  W lk p ., u l. H a rc e rs k a  16

W ofertach prosimy dołączyć klauzulę o treści ..Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych zawartych 
w ofercie pracy dla celów niezbędnych w  procesie rekrutacji, zgodnie z ustawą z dn 29.08.1997 r o Ochronie Danych

Tel. 6 0 4  3 9 6  1 4 6
Osobowych. Dz. U. 1997 nr 133, poz. 883"
Uprzejmie informujemy, iz skontaktujemy się z wybranymi kandydatami.

P R A C A  • P R A C A  • P R A C A  • P R A C A  • P R A C A

„BIREX”
F I R M A  U S Ł U G O W O - H A N D L O W A

zatrudni:

OPERATORÓW
MASZYN

PRZEŁADUNKOWYCH
(praca przy rozładunku wagonów)

Prawo jazdy C  + E

Oferujemy wysokie zarobki
Z a in te re s o w a n e  o s o b y  p ro s im y  o  k o n tak t 601 566 947

O s o b y  za in te re s o w a n e  p ro s im y o  kontakt: 
B IR EX  F irm a U s łu g o w o  H a n d lo w a , ul. P o zn ań ska  26 . 

63-200 Jarocin, w godz 7-15

http://www.opracy24.pl
mailto:praca@polipak.com.pl
mailto:katrina77kl@gmail.com
mailto:praca@polipak.com.pl
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G M INA SPRZEDAŁA STREFĘ INWESTYCYJNĄ W  GOLINIE ZA PONAD 2,7 MLN ZŁ

P o w s t a n i e  k o l e jn a  u b o j n i a .
Burmistrz: Jarociniacy będą pracowali na miejscu

Za 2,7 min zł Jarocin sprzedał firmie Polżywność tereny inwestycyjne w Golinie. Warszawski podmiot, który do tej pory nie prowadził żadnej 
działalności produkcyjnej, chce tam postawić ubojnię kurcząt. Burmistrz mówi o „sukcesie samorządu i nowych miejscach pracy". Z kolei inwestor 

zapewnia, że ubojnia nie będzie uciążliwa dla mieszkańców. Decyzji władz gminy przyjrzy się jednak Samorządowe Kolegium Odwoławcze.

► Nabywca strefy w Golinie - firma Polżywność - zamierza zainwestować 
w teren 150 min zt. Ubojnia będzie działać 5 dni w tygodniu od godziny 
5.00 do 22.00. Co godzinę ma być ubijane 13.500 kurczaków. Podczas 
jednej zmiany firma ma przerabiać 253 tony kurczaków. Docelowo 
pracę w zakładzie ma znaleźć 260 osób. Głównymi odbiorcami tuszek 
drobiowych mają być sieci handlowe. „Duża część produkcji będzie 
przeznaczona na eksport, głównie do krajów Unii Europejskiej"
- napisano w dokumentacji.

► Na początku października w Golinie odbyło się zebranie, w którym udział 
wzięli między innymi przedstawiciele firmy Polżywność i wiceburmistrz Witosław 
Gibasiewicz. Było to trzecie z rzędu spotkanie poświęcone budowie kolejnej ubojni 
przemysłowej niedaleko wioski. Inwestor zapewnił mieszkańców, że zakład będzie 
wyposażony maszyny i urządzenia sprowadzone z zagranicy i spełni wszystkie 
normy unijne. W całym zakładzie będzie panowało podciśnienie, „czyli powietrze 
będzie zasysane do wnętrza zakładu i żadne zapachy nie będą sfę wydostawać na 
zewnątrz" - czytamy w protokole z zebrania.

- Nowe miejsca pracy, nowy zakład, w którym Jarociniacy będą pracowali na miejscu, nowy podatnik ' tak w  in form acji rozesłanej m ediom  
burm istrz Jarocina  A d a m  P aw licki 
uiówi o  sprzedaży gruntów  w  specjal
nej strefie ekonom icznej w  G o lin ie . 
'  Pracowaliśmy na to wiele lat, inwestowaliśmy sporo pieniędzy, obiecaliśmy, że znajdziemy inwestora i teraz są tego efekty - dodaje.

Rzeczywiście sam orząd  „sporo” 
dołoży! do  z iem i w  G o lin ie . Z  in fo r
m acji m a g is tra tu  w y n ik a , że g m i
na sprzedała  p raw ie  8 ha g ru n tó w  w strefie za  kw otę 2 ,7  m in  z ł. K iedy  
Pod koniec ubiegłe j dekady ziem ię  
kupow ano od m iejscow ego ro ln ika  
(byłego rad n eg o  i c z ło n k a  s to w a 
rzyszenia Z ie m ia  Jarocińska - przyp. 
red .) sam o rząd  z a p ła c ił za  g ru n ty  
Ponad 1,9 m in  zł. N a  przestrzeni la t W uzbrojenie n ieruchom ości w p o m 
powano grube m iliony, w  tym  3 m in zł w ram ach projektu  W R P O .

A k t n o ta ria ln y  z przedstaw ic ie 
lam i inw estora podp isano w  ubiegły  
Piątek. In aczej n iż  d o tąd  przy tego  
lVpu inwestycjach, um owę p arafow a

no w  ciszy gabinetów, a  nie w  świetle 
fleszy i przed kam eram i, ja k  przyzw y
czaił wszystkich jarociński sam orząd.
-  Poświęciliśmy wiele energii i wkładu pracy, żeby ten teren byt atrakcyjny, uzbroiliśmy teren, walczyliśmy o inwestora z innymi miastami i tę walkę wygraliśmy - m ó w i burm is trz  Jaroci
na, cytow any przez firm ę pijarow ską  
dzia ła jącą  na zlecenie m agistratu.

M ag is tra t nie podaje, z ja k im  sa
m orząd em  Jarocin „w alczył” o  u boj
nię, za  to  regionalne m edia  in fo rm u 
ją , że w arszaw ski inwestor, m iędzy  
in nym i po protestach m ieszkańców  
m ia ł ju ż  wcześniej zrezygnować z lo 
kalizacji w  powiecie ostrzeszowskim .

Z  kolei kilka tygodni tem u, w  roz
mowie z portalem jarocinska.pl, A dam  
Paw licki p rzyzn ał, że m iasto  nie m o - ‘ 
gło przebierać w  ofertach. -Toniemy wybieramy tego, który chce przyjść, tylko ten, który chce zainwestować pieniądze
- pow iedzia ł burm istrz . Tym czasem  
zagospodarowanie strefy było jednym  
z  priorytetów Z J  na obecną kadencję.

O  tym , kto m oże zainwestować  
w  G o lin ie  m ó w iło  się na przestrzeni 
la t w ie lokrotn ie , zw łaszcza w  okre

sie w yborczym . W ym ien ian o  branże  
drzewną, opakowaniową, papierniczą, 
a przez m om en t naw et m otoryzacyj
ną. Tego też oczekiw ali m ieszkańcy, 
zw łaszcza spora grupa, k tó ra  na co 
d z ie ń  p ra c u je  p o z a  n aszym  te re 
nem . T u ż  p rzed  w y b o ra m i w  2 0 1 4  
ro ku , sam  A d a m  P aw lick i - w ted y  
jako  pryw atny przedsiębiorca - zap o 
w iad a ł, że „m a inw estora d la  strefy 
i jest to  producent m eb li” . D la teg o  
m ieszkańcy, szczególnie G o lin y  nie 
kry li zaskoczenia, kiedy la tem  o ka
z a ło  się, że burm istrz  w yd a ł w a ru n 
ki środowiskowe dotyczące budow y  
ko le jne j u b o jn i p rzem ys ło w e j. O d  
razu  p o jaw iły  się głosy n iezad o w o 
len ia , a zebranie w iejskie, na  k tórym  
było  ponad 100 osób, sprzeciw iło się 
inwestycji.

Jak  w y jaśn ia ł w ó w czas  u rz ę d 
n ik  S ta ro s tw a  P o w ia to w e g o  w  Ja 
ro c in ie , „ p ro c e d u ra  o cen  o d d z ia 
ły w a n ia  na środow isko w  w ypadku  
tej in w e s ty c ji z o s ta ła  s k ró c o n a ” . 
-  Czyli nie było udziału społeczeństwa, co oznacza, że w okresie 21 dni każdy z państwa mógł jakieś uwagi wnieść - tłu m a c zy ł na jed n ym  z ze 

b ra ń  S ła w o m ir  F ry d ry s z a k , z -c a  
naczeln ika  W y d z ia łu  B udo w n ic tw a  
i Ś rodow iska SP w  Jarocin ie . P rzy  
o k a z ji p rz y p o m n ia ł, że b u rm is trz  
w ydając  decyzję o  środow iskow ych  
uw arun kow aniach  opiera się na o p i
n iach  trzech  in stytuc ji - R e g io n a l
ne j D y re k c ji O c h ro n y  Ś rodow iska  
w  P o z n a n iu , san e p id u  i s ta rosty , 
ja k o  o rg a n u  o c h ro n y  środow iska .
- Z tych trzech instytucji tylko starosta wydał opinię - ale trzeba powiedzieć, Że opinia w strukturze administracyjnej nie jest wiążąca - (...) o potrzebie przeprowadzenia oceny i sporządzenia raportu odzialywania na środowisko. Niestety sanepid i RDOŚ wydał opinię o braku takiej potrzeby. D e c y z ja  w ła d z  g m in y  s ta ła  się 
p ra w o m o c n a . In w e s to r  zap ew n ia , 
że no w o czesn y  z a k ła d  nie b ędzie  
uciążliw y.

O kazało  się jednak, że o  ile m iesz
kańcy nie m ogą ju ż  wnosić zastrzeżeń, 
o tyle swoje obiekcje m o g ą  zgłaszać  
organizacje społeczne. - Rozmawiałem z różnymi stowarzyszeniami na naszym terenie i żadne nie wyraziło takiej chęci
- ro zk ład a  ręce sołtys Ryszard Żyto .

- Ja się ludziom nie dziwię, wiadomo, że wszystkie organizacje na naszym terenie starają się o takie czy inne granty z budżetu gminy - kom entuje  osoba  
zw iązan a  z sam orządem . - To się nie podoba głównie ludziom z tzw. starej części Goliny, a młodzi, jak widzą, co się dzieje, to sobie odpuszczają.

Jednak w  p a ź d z ie rn ik u  do  S a 
m orząd ow ego  K o leg iu m  O d w o ła w 
czego w  K a lis zu  tra fiły  dw a p ism a
- od  sołtysa G o lin y  i S tow arzyszenia  
K o ło  G ospodyń W iejskich w  Golinie. 
W  o bydw u w n ioskodaw cy w n o szą  
„o przywrócenie term inu  do wniesie
nia odw ołania od decyzji burm istrza” . 
W nioski S K O  chce rozpatrzyć razem .
- Decyzja w tej sprawie ma być podjęta do 15 listopada - tłum aczy sekretariat 
S K O  w  K aliszu .

W ła d ze  gm iny Jarocin  zap o w ia 
dają, że pieniądze ze sprzedaży strefy 
tra fią  na p rzy g o to w a n ie  ko lejnych  
terenów inwestycyjnych. - Wychodzimy z przekonania, że nowe zakłady pracy to jest to, co najszybciej powoduje rozwój miasta i dobrobyt mieszkańców - kon
statuje burm istrz  Jarocina.

BARTEK NAWROCKI

http://www.opracy24.pl
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► RZĄD ZAJMIE SIĘ ZM IANAM I W  USTAWIE O CMENTARZACH

C z y  m o ż n a  b ę d z i e  l e g a l n i e  
r o z s y p y w a ć  p r o c h y ?
J  M ożliwość rozsypywania prochów osób  zmarłych lub przechowywania ich w  dom u zam iast składania na cmentarzu dopuszcza nowy 
projekt ustawy dotyczącej cmentarzy i form pochówków przygotowany przez G łównego Inspektora Sanitarnego na wniosek Ministerstwa 
Zdrowia. Nie w iadom o jednak, czy takie propozycje wejdą w  życie, ponieważ m uszą być poddane m.in. konsultacjom społecznym.

N o w a  ustaw a kom pleksow o  
m a określić zasady dzia łan ia  oraz  
wym agania, jakie powinny spełniać 
cm entarze , k rem ato ria , kostnice  
i d o m y pogrzebow e, a także re
guły postępow ania ze zw łokam i, 
szczątkam i oraz p op io łam i lu d z
kim i. In fo rm ac ja  o tym  pojaw iła  
się w  w ykazie prac legislacyjnych  
rzą d u . O b e c n ie  po lsk ie  p raw o  
nie zezw ala  na przechow yw anie  
u rn y  z p rocham i w  innym  m ie j
scu n iż  na cm entarzu , na rozsy
pywanie prochów  osoby zm arłe j, 
np. w  „ogrodach pam ięci” czy na  
„polach pam ięci” (usytuowanych  
na cmentarzach lub poza nim i), jak  
również na rozsypywanie prochów  
do  m o rza  czy rzeki.

Obow iązująca obecnie ustawa 
o cm entarzach i chow aniu zm a r
łych jest z 1959 roku, ale pow iela  
zapisy z czasów przedwojennych. 
Zgodnie z n ią  ciało osoby zm arłej 
„może być pogrzebane jako zwłoki, 
m oże też zostać poddane krem a
c ji” . W  Polsce zm arłeg o  m o żn a  
pochować w yłącznie na cm enta
rzu  kom unalnym  lu b  w yzn an io 
wym . K iedy dziesięć la t tem u na  
cm entarzach  m .in . w  Szczecinie

czy Poznaniu zaczęto tworzyć tzw. 
„ogrody pam ięci”, czyli m iejsca, 
w  których m ożna było rozsypywać 
prochy zmarłych okazało się, że ta
kie praktyki są niezgodne z polskim  
praw em . Z a  naruszenie p rz e p i
sów tej ustawy grozi kara grzywny  
do naw et 5 tys. złotych lub kara  
aresztu do 30 dni. Dyskusje nad  
zm ian am i w  ustawie toczą się ju ż  
kilkanaście lat. Było też ju ż  kilka  
propo zyc ji ustaw. W  2 012  roku  
S L D  z a p ro p o n o w a ło  m .in . aby  
za z g o d ą  sanepidu m o żn a  było  
przechow yw ać urny w  dom ach.

Ministerstwo widzi 
potrzebę zmian

T e m a t z n ó w  p o w ró c ił , b o  
p o d  koniec w rze ś n ia  M in is te r 
stw o  Z d ro w ia  p o in fo rm o w a ło , 
że projekt będzie m usia ł uzyskać  
opin ie  m inisterstw  i przejść kon
su ltac je  sp o łeczn e . „Wskazane jest uaktualnienie polskiego prawa pogrzebowego w taki sposób, by odpowiadało ono daleko idącym zmianom społecznym, obyczajowym, technicznym i legislacyjnym, jakie zaszły w ciągu ponad osiem

dziesięciu lat, które upłynęły od powstania jego pierwowzoru. Założeniem przyjętym przy tworzeniu projektowanej ustawy jest odzwierciedlenie w przepisach prawnych istniejących praktyk pogrzebowych. Należy bowiem zauważyć, ze liczne formy pogrzebu, takie jak kolumba- ria, łąki pamięci, czy też pogrzeby morskie z wyboru są praktykowane wbrew obowiązującym przepisom, powodując erozję autorytetu prawa" - napisano w  uzasadnieniu. „Problem ten najlepiej rozwiąże nowa ustawa o cmentarzach i chowaniu zmarłych odzwierciedlająca zmiany w organizacji administracji publicznej i samorządowej, obyczajowości i technice. ”
Kremacja - dopuszczalna, 
rozsypywanie - nie

Konferencja Episkopatu Polski 
w  2011 roku w ydała „List pasterski 
Episkopatu Polski o  szacunku d la  
c ia ła  zm arłeg o  i obrzędach  p o 
grzebu (w  przypadku krem acji)”. 
Biskupi w  tym  dokum encie zachę
cają katolików do tradycyjnej form y  
pogrzebu, sprzeciwiają się rozsypy

w an iu  prochów  w  miejscach pa
m ięci oraz przechowywaniu urny  
z procham i w  dom u. M iejscem  
z ło że n ia  zm arłeg o , n ieza leżn ie  
od formy, w  jakiej jest to czynione, 
m a być zawsze grób.

K rem acja  nie jest zakazana  
przez K ośció ł katolicki, ale nie
rzadko pociąga za  sobą pewne  
praktyki, których ten nie m oże za 
akceptować, takie ja k  tzw. „ogro
dy pam ięci” lub przechowywanie  
prochów w  różnej form ie w  domu. 
Istnieją też obawy, że konsekwen
cją rozpow szechnienia krem acji 
m oże być zanikanie tradycyjnych 
cmentarzy jako miejsca czasowego 
spoczynku zm arłych. „Cmentarze z grobami zmarłych i stojące na nich krzyże przypominają żyjącym o przemijaniu ziemskiego życia,0 wierze w życie wieczne i zmartwychwstanie z Chrystusem. Są także miejscem publicznej i prywatnej modlitwy Kościoła za zmarłych. Groby na cmentarzu są nie tylko pamięcią o zmarłych, ale wyrażają związek z poprzednimi pokoleniami tak w wymiarze rodzinnym, jak1 narodowym” - czytam y w  liście.

(ls)

JAK TRAKTUJE SIĘ CIAŁOPALENIE W RÓŻNYCH KULTURACH?

► J u d a iz m
Współczesny judaizm reformowany zgłasza niewielkie zastrzeżenia przeciwko kremacji. Natomiast ortodoksja wysuwa już 
dużo więcej argumentów przeciwko tej formie pochówku (m.in. kremacja jest pogańską praktyką, której judaizm zawsze się 
przeciwstawiał, a nadto narusza zakaz uszkodzenia zwłok w jakiejkolwiek formie).

► C h r z e ś c i ja ń s t w o
Tradycyjnie chrześcijaństwo nie pochwalało kremacji zwłok z kilku powodów. Ciało było uważane za uświęcone przez przyjęcie 
sakramentów, a także stanowiło jedność z zamieszkującą je za życia duszą, a poza tym kremacja była praktyką rozpowszech
nioną w religiach pogańskich, a więc odrzucaną. Tym niemniej, kremacja była niekiedy praktykowana i to na masową skalę 
w sytuacjach „wyższej konieczności”, np. nagromadzenia dużej liczby zwłok z powodu wojny, zarazy lub klęski głodu.

► K a to lic y z m
W XVIII w. nasiliły się żądania ze strony racjonalistów, aby pozwolić na kremację. Spowodowało to tylko podkreślenie zakazu 
kremacji przez Kościół. W latach 60-tych XX w. nastąpiło złagodzenie tego zakazu. W instrukcji „De cadaverum crematione” 
Stolica Apostolska pozwoliła na kremację zwłok w wyjątkowych, uzasadnionych ważnymi okolicznościami wypadkach i pod 
warunkiem, że nie jest ona traktowana jako manifestacja braku wiary w zmartwychwstanie ciał zmarłych.

► P r a w o s ła w i e
Prawosławie stanowczo zakazuje kremacji, którą uważa za znak niewiary w zmartwychwstanie, ale dopuszcza wyjątki od 
tej reguły np. zarządzenie władz państwowych lub epidemia. Nie odprawia się żadnych obrzędów religijnych nad zwłokami 
skremowanymi.

► P r o t e s t a n t y z m
Kościoły protestanckie zaakceptowały kremację znacznie wcześniej niż katolicyzm, ale nie zawsze jednomyślnie. Pierwsze 
krematoria w krajach protestanckich powstały w latach 70. XIX w., a w 1908 anglikańskie Opactwo Westminsterskie zarządziło 
przymusową kremację zwłok, grzebanych na swoim terenie. Obecnie większość Kościołów protestanckich (szczególnie te 
liberalne) akceptuje kremację i nawet rozsypywanie prochów w specjalnych „ogrodach pamięci".

► In n e  w y z n a n ia
Kremację stosują również Świadkowie Jehowy. Do przeciwników kremacji zaliczają się natomiast mormoni. W świecie mu
zułmańskim nie dyskutuje się o spopielaniu zwłok, islam jest przeciwny kremacji, m.in. dlatego, że po niej ciała nie można 
ułożyć tak, by było zwrócone w kierunku Mekki, jak nakazuje tradycja.
Buddyzm traktuje spopielenie jako okazję do ukazania człowiekowi z całą wyrazistością przemijalności, nietrwatości 
i bezsubstancjalności egzystencji. Każda cielesna i duchowa egzystencja podlega przymusowi wędrówki w kręgu narodzin 
i śmierci. Świadomość tego pomaga cztowiekowfnie przywiązywać się do rzeczy i okazywać współczucie wszystkim istotom. 
Dla hindusów spopielenie ciała na stosie jest powszechną formą pochówku. Wynika to z przekonania, że ciało jest tylko chwilowym 
i pełnym cierpienia miejscem przebywania wiecznej duszy. Zwłoki należy spalić, aby ułatwić duszy osiągnięcie wyzwolenia.

FORMY POCHÓWKU PROCHÓW NA ŚWIECIE:

► „ L a s y  p o k o ju "  i „ Ł ą k i  p a m ię c i"
Niestety, te formy pochówku są niedostępne w Polsce, choć na zachodzie Europy, w tym m.in. w Austrii 
cieszą się dużą popularnością. Prochy zmarłych po kremacji są chowane w biodegradowalnych urnach 
u korzeni drzewa, w wyznaczonych do tego ceremoniału lasach lub rozsypywane na wyznaczonych do 
tego łąkach czy w ogrodach. Zwykle w obrębie tej łąki czy ogrodu przyczepiana jest tabliczka z danymi 
personalnymi takiej osoby lub ustawiana skromna ławeczka z tabliczką imienną osoby zmarłej. Niektórzy 
są zwolennikami nie tyle możliwości rozsypywania, co trzymania urny z prochami w domu.

P o g r z e b  n a  m o r z u
Pogrzeb na morzu musi zostać zatwierdzony przez władze w kraju przeznaczenia. Pochówek odbywa się na 
pełnym morzu ze statku lub z łodzi. Do wody wysypywane są prochy osoby zmarłej lub opuszczana jest na wodę 
rozpuszczalna w wodzie urna z prochami. Obecnie jest to możliwe na Bałtyku, Morzu Północnym i Adriatyku.

P o g r z e b  n a  r z e c e
Taka forma pochówku jest możliwa chociażby w Austrii, ale dopiero po zatwierdzeniu przez władze. Można ją 
zastosować jedynie na Dunaju. Na rzece umieszcza się rozpuszczalną w wodzie urnę z prochami osoby zmarłej.

D ia m e n t  P a m ię c i
. To bardzo kosztowna, a więc rzadko stosowana forma pochówku. Z prochów osoby zmarłej w procesie 

spalania wytwarza się diament, który następnie przekazywany jest rodzinie. W Szwajcarii od kilku lat 
funkcjonuje firma przerabiająca ludzkie prochy na diamenty. Potrzeba jest do tego około 500 gramów 
prochów (podczas kremacji uzyskuje się ok. 3,5 kg).

► „ K o s m ic z n y "  p o g r z e b
Tę szczególną formę pochówku można spotkać niezmiernie rzadko, gdyż związana jest z ogromnymi kosz
tami. Popiół umieszcza się w kapsułkach (miniurnach), a następnie za pomocą rakiet i satelitów wynosi 
się w przestrzeń kosmiczną.

P o g r z e b  k r io g e n ic z n y
Polega na zamrożeniu ciała ciekłym azotem do bardzo niskiej temperatury minus 196 stopni Celsjusza. Za 
tą formą pochówku przemawia fakt, że osoby które poddają się temu zabiegowi, liczą na to, że w bardziej 
zaawansowanej medycznie przyszłości będą miały szansę zostać przywrócone do życia.

R o z p u s z c z a n ie  z w fo k
Na świecie pojawiają się kolejne, dla niektórych makabryczne, pomysły na pochówek. Jednym z nich 
jest hydroliza alkaliczna zwłok, czyli rozpuszczanie ciała za pomocą ługu, ciepła i wysokiego ciśnienia. 
Powstaje brązowa ciecz, bezpieczna dla środowiska. Można ją również pochować w uniie, jak prochy. Jest
to legalne w kilku stanach USA.

http://www.jarocinska.pl
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ELŻBIETA MNICH
I- 8 9  (N o w e  M iasto) 
ANNA REBELSKA 
I- 8 7  (G olina) 
BRONISŁAWA BERNAT
!■ 9 3  (Jarocin)

WIKTOR REGULSKI
I. 6 7  (G olina)
STANISŁAW KUBIAK 
I. 6 5  (Jarocin) 
FRANCISZEK JANKOWSKI
I. 8 9  (G óra)

KAZIMIERA SOBAŁA
I. 8 4  (Jarocin) 
CZESŁAW BANASZAK 
I. 7 5  (Jarocin)
STEFAN WOŹNIAK
I. 9 2  (C iśw ica)

JAN TYLL
I. 6 6  (Jarocin)
ZYGMUNT CHODOROWSKI 
I. 7 4  (Jarocin)
HALINA WALENDOWSKA
I 6 5  (W itaszvce) Rodzinom zmarłych

J __________________________  składamy wyrazy współczucia ZATRZYMAJ SIĘ

P ie rw s zy  i o s ta tn i odpust w  kaplicy. 
W  sobotą pośw iecenie kościo ła

Uczczeniem  relikwii św. Jana Paw
ia I I  zakończyła się uroczysta sum a  
o dpu stow a w  p a ra fii M a tk i  B ożej 
Fatim skiej. K s ią d z  b iskup E d w a rd  
Ja n ia k  p rz y c h y li!  się d o  w n io s k u  
proboszcza i rady  p a ra fia ln e j, aby  
Papież P o lak  by l d rug im  patronem  
n a jm ło d s z e j ja ro c iń s k ie j p a ra f ii .  
O dpust obchodzony będzie co roku  ty niedzielę poprzedzającą liturgiczne 
w spom nienie św. Jana P aw ia  II (22  
P aździern ika). W  tym  roku odbył się 
Po raz pierwszy w  39. rocznicę in au 
guracji pontyfikatu .

Z a ra z e m  b y ła  to  o s ta tn ia  u ro 
czystość w  kaplicy, poniew aż w  naj
b liższą  sobotę 28  p aźd z ie rn ika  o r
dynariusz diecezji kaliskiej poświęci 
kościół p ara fia ln y  na Ługach. U ro 
czysta E ucharystia  z w m urow an iem  
kam ienia węgielnego rozpoczn ie się 
o g o d z. 12.00. -Na razie sprawowane

tam będą główne uroczystości, odpusty, ale miejmy nadzieję, że w miarę szybko będziemy mogli w tym kościele odprawiać wszystkie Eucharystie. A tu, w miejscu kaplicy powstanie większy parking, ponieważ już teraz często nie ma gdzie stanąć samochodem - p o 
w ied zia ł ksiądz kanonik  A ndrze j P i
ła t , proboszcz p a ra fii M a tk i Bożej 
Fatim skiej w  Jarocinie.

Sumie odpustowej przewodniczył 
ksiądz in fu ła t A d am  M o d liń sk i - p ro 
boszcz parafii katedralnej św. M iko ła ja  
w  Kaliszu, który przed dwudziestu laty 
byl w ikariuszem  w  parafii w  W itaszy- 
cach. W  kazaniu  m ów ił o tym , że Jan  
Paweł I I  to  człowiek, który zm ienił bieg 
historii, ale przede wszystkim  zależa
ło  m u na tym , aby otw ierać ludzi na  
Boga, na Jego miłość. Podkreślił także, 
że para fia  M a tk i Bożej Fatim skiej zo 
stała erygowana jako w otum  za nawie

dzenie Jarocina przez M ary ję  w  znaku  
fatimskiej figury, ale 1997 to  także rok, 
w  którym  Papież Jan Paw eł II przybył 
do K alisza, aby spotkać się z m łodym  
Kościołem  kaliskim. - Maryja w Fatimie mówiła: „odmawiajcie różaniec, codziennie módlcie się na różańcu Jan Paweł II tak często wzywał do tej modlitwy i dawał świadectwo o swojej wielkiej miłości do różańca, która rozpoczęła się już w jego dzieciństwie. Przyznał, że nigdy się nie rozstaje z różańcem i każdą wolną chwilę wypełnia modlitwą różańcową, która była dla niego siłą i mocą. I tego Jan Paweł II uczy również nas. Może warto byłoby przy okazji tej uroczystości odpustowej zadać sobie pytania: Czym dla mnie jest ■ różaniec? Jak ja sobie cenię tę modlitwę, do której zachęcała nas Maryja w Fatimie i którą tak ukochał Jan Paweł II? - m ó w ił ksiądz in fułat.

(Is)

Z wielkim smutkiem 
przyjąłem wiadomość o śmierci

ś. t  p .

Zygmunta
Chodorowskiego

z którym przez wiele lat współpracowałem 
w Jarocińskich Fabrykach Mebli.

Z wielkim żalem żegnam wspaniałego człowieka, 
t  który zawsze potrafił świetnie współpracować 

i dzielić się swoją wiedzą i doświadczeniem.
- I Ż o n i e  i Rodzinie składam 

serdeczne wyrazy współczucia

Piotr Piotrowicz
Prezes Południow ej O ficyny W ydaw nicze j

•L*,

Muzycznie o bracie Albercie
M is te r iu m  „B yć d o b ry m  ja k  ch leb” 

p rzy g o to w a n e  p rze z  u czes tn ikó w  V I I I  
Jaroc ińsk ich  D n i  M u z y k i  L itu rg iczn e j 
za b rz m i w  o sta tn ią  n iedzielę paźd zie rn i
ka  w  kościele św. A n ton iego  Padewskiego  
w  J a ro c in ie . P o c zą te k  o  g o d z . 19 .00 . 
W stę p  w olny.

J D M L  to  przedsięwzięcie o rgan izo 
w a n e  p rze z  S to w arzyszen ie  M u z y c z n e

„ C a n tic u m  G a u d iu m ” w e  w s p ó łp ra 
cy z  Z e s p o łe m  S zk ó l n r  5 w  Ja ro c in ie  
i fra n c is zk a ń s k ą  p a ra f ią .  T e g o ro c zn a  
edycja w p isu je  się w  o b c h o d y  100. ro c z 
n icy  ro zp o c zę c ia  p ra c y  duszpasterskiej 
w  n a s zy m  m ieście p rze z  ks iędza k a n o 
n ika Ig n aceg o  N ied źw ied z iń sk ieg o  o raz  
„R oku B ra ta  A lb erta” o ro s z o n e g o  przez  
S e jm  R P  i  E p is k o p a t P o lski. (is)

Trzydniowe warsztaty odbywać się będą w ZS nr 5 w Jarocinie. Uczestnicy spoza Jarocina zostaną 
zakwaterowani w schronisku młodzieżowym w pałacu Radolińskich. Zgłoszenia do chóru można 
dokonać za pośrednictwem maila pod adresem jdml@poczta.fm lub telefonicznie pod nr. 606/446-235. 
Wszelkie informacje można też znaleźć na profilu facebookowym Jarocińskich Dni Muzyki Liturgicznej.

O d p u s t  k u  c z c i  ś w i ę t e g o ,  k t ó r y  

p o  c i c h y  c z y n i  b a r d z o  w i e l e

K siądz Janusz P ytlik , ku 
stosz golińskiego sanktuarium  
M atk i Bożej Pocieszenia, p rze
w odn iczył sum ie odpustow ej 
ku czci św. Franciszka. K ap łan  ty ka za n iu  p rz y p o m n ia ł n a j
ważniejsze fakty z życia B ieda
czyny z Asyżu. Zastanaw ia ł się 
także nad tym , czy przesłanie  
świętego m oże być atrakcyjne 
dla współczesnego świata, d la  
Współczesnych pokoleń. Przy
wołał przykład życia A nny N o -  
bili, która była striptizerką i tan
cerką w  nocnych kiubach, a  dziś 
Jest siostrą zakonną i wychwala

B oga tańcem . N a w ró c iła  się 
w  Asyżu, u  grobu św. Francisz
ka. Po tym  doświadczeniu Bożej 
obecności wstąpiła do zgrom a
dzenia Sióstr Pracownic D om u  
Świętego w  Nazarecie. Obecnie 
prow adzi szkołę tańca w  Rzy
m ie. - Franciszek może uczynić bardzo wiele i czyni bardzo wiele, ale po cichu, z pokorą, bez rozgłosu. „ Odbuduj mój kościół” - otrzymał polecenie św. Franciszek. Dzisiaj otrzymuje je od nowa każdy znos. Mejak to zrobić? Gdzie ? Każdy z nas ma swoją działkę, swój odcinek realizowania ży

ciowego powołania. Tak, aby odbudować Chrystusowy Kościół, odbudować nasz Kościół i odbudować samych siebie - m ów ił 
w  kazaniu ksiądz Pytlik. M szę  
świętą zakończyła procesja eu
charystyczna, w  trakcie której 
pod pom nikiem  św. Franciszka 
odm ów iono litanię ku jego czci. 
M o ż n a  też było uczcić relikwie 
stygmatyka i założyciela trzech  
zakonów . O p raw ę  m u zyczn ą  
uroczystości zap ew n ił zespół |  
„Bene” z W arszawy, który da ł J 
też krótki koncert w  niedzielne J 
popołudnie. (is) s

KOMPLEKSOWE
U S Ł U G I
POGRZEBOWE

JAN MARCINIAK
Ja roc in , u l. M o n iu s z k i 
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OFERUJEMY NISKIE CENY ( t t t t f
gooną i profesjonalna OBSŁUGĘ 7 *

“JEZIERSKI” s.c.
POGRZCfjOWl

ul. Targowa IS A  
6 3  2 0 0  Jarocin

CAŁODOBOW E  
POGO TOW IE  

POGRZEBOW E  
6 0 1  8 6 4  111

CAŁODOBOWE KOMPLEKSOWE 
USŁUGI POGRZEBOWE B.W. PAUL

CZŁON tk eOLSKIE) IZBY l'OGR/KBOVVfi|
63-200 Jarocin, ul. Szpitalna 4 

Biuro obsługi klienta czynne od 8.00 do 17.00 
tel. koni t509/660-9-m^alodobow 0509/32(^121

NAJTAŃSZE USŁU
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PRZY KOMPLEKSOWEJ 
USŁUDZE RABAT

Usługi Rolnicze
- Zbiór kukurydzy na ziarno 
-Siew zbóż

(agregat uprawowo-siewny Amazone)
- Punktowy siew rzepaku
- Talerzowanie i gruberowanie
- Wywóz gnojowicy (beczka 10 tys.1)
- Oprysk roślin, rozlew RSM
- Talerzowanie - Koszenie traw 
-Orka - Transport 22t

KONTAKT: Robert 6 9 7  3 8 9  8 1 6  W ojtek 6 9 7  4 7 6  2 6 3

S K U P  M A C I O R ,  

K N U R Ó W  

I T U C Z N I K Ó W

Przelew 3 dni

tel. 691 744 453 
(65) 572-29-54

DOBRA CENA

Pakostaw/k Rawicza, 
ul. 22 Stycznia 2

O  7 2 4  0 8 7  0 8 9
www.rogofarm.pl

SPRZEDAŻ HURTOWA 
I DETALICZNA 
CIELĄT KRAJOWYCH

□
ROGOFARMSPRZEDAŻ CIELĄT

\H.U 
PlOTR$$C K

BIURO REKLAMY<<<
/ ■ caiita mm i<-Jarocińska,

A r t u r  A n t c z a k

5 0 8  3 1 8  9 2 2

A n g e l i k a  W ł o d a r c z y k

5 0 9  0 8 2  7 7 2

' Jarocin, ul. Kasprzaka la  
tel. (62 ) 747  47 47

OKNOSTYL
K. RADZISZEWSKI, A. RADZISZEWSKI S.C.

Producent okien PVC

| a l u p l a s t
n r r T '

JLi
JL

• t w

Oferujemy: NIEDROGIE, SOLIDNE OKNA Z PIASKÓW
*  okna, drzwi Szybki termin realizacji zamówienia!!!
•  rolety, moskitiery 63_S20p/osfc/, ul. G ostyńska  r 1 (p lac  GS)
i  bramy, parapety re/. (65) 572 os30
m drzwi wew. i zew. kom . 6 0 3 8 0 3  8 6 6 ,6 91  7 0 9 4 0 5

SKUP ZW IERZĄT RZEŹNYCH
• TUCZNIKÓW • MACIOR • KNURÓW 

SPRZEDAŻ WARCHLAKÓW

i d ,  5 5 7 -2 3 5 -

P I A S K O W A N I E
Z  D O J A Z D E M  D O  K L I E N T A
■ M aszyny ro ln ic z e
■ Konstrukcje stalowe
■ Ogrodzenia
■ Pomniki
■ Elewacje
■ Drewno i wiele innych tel. 660 621 549,607 573 117 

mmpiaskowanie5@lnterla.pl

W ie lk ie  o tw a r c i e !
p l u s & C Y F R O W Y

Z m i e n i l i ś m y  s i ę  d l a  C i e b i e !

U P O M IN E K
T P r z y jd ź  i s p r a w d ź ,  p o d p is z  w y b r a n ą  u m o w ę  

L  i odbierz upominek!
Start akcji: 09 .10 .2017  r. Szczegóły w  punkcie sprzedaży.

Promocji trwa w dniach od W. 10.2017 r. do W. 11.2017 r lub do wyczerpania zapasów. Szczegóły w Regulaminie Promocji„Parapetówka* dostępnym 
w punkcie sprzedaży Plusa I Cyfrowego Polsatu. Organizatorem promocji jest Inter Consult S.A.

J a r o c i n ,  u l .  Ś w .  D u c h a  3 2

http://www.jarocinska.pl
http://www.rogofarm.pl
mailto:mmpiaskowanie5@lnterla.pl


w w w .jarocinska.p l 43 (1411) 24 października 2017 GAZETA JAROCIŃSKA Liz

1 S z ta fe to w cy  podtrzym ali
i
\

i
t
i

\

t

I
i

św ie tn ą  p a s s ą
Trzy medale (dwa srebrne i brą

zowy) przywieźli uczniowie Zespołu 
Szkól nr 5 w  Jarocinie z M istrzostw  
Wielkopolski w  Sztafetowych Bie
gach Przełajow ych. Jeszcze lepiej 
n'ż w  poprzednich latach spisali się 
chłopcy z Zespołu Szkół Ponadgim - 
nazjalnych nr 1 w  Jarocinie, którzy  
wywalczyli z łoto.

Zarówno dziewczęta Jak i chiop- 
cy z gim nazjum  stanęli na drugim  
stopniu podium  po bardzo zaciętej 
rywalizacji. - Od samego początku dziewczęta były w ścisłej czołówce. Od drugiej zmiany praktycznie cały czas utrzymywaliśmy się na drugim, trzecim lub czwartym miejscu. Pierwszą lokatę z wyraźną przewagą zajęła Szkoła Sportowa z Puszczykowa, a my do
'ŁlAUrULSKIŁ

ostatniej zmiany walczyliśmy o drugie miejsce. Srebrny medal dla tak walczących dziewczyn, jak nasze, to jak złoto - m ów i W ojciech Pawłowski, 
nauczyciel w ychowania fizycznego  
i opiekun biegaczy z  „p iątk i”.

Chłopcy z gimnazjum prowadzili 
od pierwszej do ósmej zmiany. M ie li 
sporą przewagę, ale dwóch ostatnich 
biegaczy z Gostynia było bezkonku
rencyjnych i ostatecznie to  właśnie 
ta szkoła wygrała. - Drugie miejsce to i tak duży sukces, bo z zespołu, który przed rokiem wywalczył złoto, odeszło sześciu podstawowych biegaczy, a więc skład jest niemal w całości nowy - opow iada Pawłowski.

C h ło p cy  z podstaw ów ki zaję
li trzecie m iejsce, a dziew czętom

tym  razem  nie udało  się wywalczyć 
m edalu , choć b iegły po niego do  
ostatnich sił. -  Dziewczynki oddały całe serce i walczyły do ostatniego metra. Pracowały dhigo na sukces, ale tym razem nie udało im się stanąć na podium tak, jak chłopcom. Jestem bardzo dumny z wszystkich, bo wylali mnóstwo potu i walczyli do upadłego o jak najlepszy wynik - m ów i M arc in  
Szym kowiak, opiekun biegaczy.

Sztafetowe biegi przełajowe to  
koronna dyscyplina w  „piątce” . Ja
rocińska szkoła od czasu powstania  
gimnazjów, a więc przez ostatnie 19 
lat, tylko raz nie zdobyta m edalu.

W ielk i tr iu m f odnotow ali także 
uczniow ie Zespołu  Szkół P onad- 
gimnazjalnych nr 1 w  Jarocinie, któ

rzy zdobyli z łoty  m edal, w  sztafecie 
10x1.000 m. - Dwa lata temu zajęliśmy trzecie miejsce, a rok temu drugie. Jeszcze tak silnej drużyny, jak w tym roku nie mieliśmy i dlatego chłopcy jechali z nadzieją na zdobycie medalu. Po piątej zmianie objęliśmy prowadzenie, a kolejne zmiany powiększały przewagę nad rywalami - relacjonuje 
M ateu sz Gościniak, opiekun spor
towców.

Z  bardzo  dobrej strony poka
zały się także dziewczęta z Jed yn 
k i” . D ru żyn a  składająca się głównie 
z biegaczek z I  i I I  klasy, po zaciętej 
walce zajęła siódme miejsce. -  Jest to bardzo perspektywiczna drużyna i za rok będzie walczyć o medal - dodaje.

(seb)

Gimnazjaliści (na zdjęciach) osiągnęli duży sukces wracając do Jarocina z dwoma srebrnymi medalami

Składy jarocińskich sztafet
Szkota Podstawowa nr 5 (dziewczęta): Julia 
Idzikowska, Anatola Dwornik, Agata Zaworska, 
Amelia Gancarz, Maja Żurek, Marta Antczak, 
Julia Mania, Weronika Kycia, Klaudia Gajownik 
Szkota Podstawowa nr 5 (chłopcy): Filip 
Strzykalski, Dariusz Walczak, Daniel Wołoszyn, 
Kacper Nowak, Mateusz Kosmalski, Łukasz 
Gintrowicz, Patryk Biemacik, Kacper Gargiel, 
Mateusz Andrzejczak. Opiekun: Marcin 
Szymkowiak

Gimnazjum nr S (dziewczęta): Roksana 
Jędraszak, Julia Pawetczyk, Amelia Grzech, Wik
toria Krawczyk, Martyna Stasik, Monika Gola, 
Aleksandra Cepa, Julia Marciniak, Martyna 
Cincio, Weronika Smotaga, Weronika Biemacik, 
Dominika Hyży. Opiekunowie: Anna Przybylska, 
Wojciech Pawłowski
Gimnazjum nr 5 (chłopcy): Jakub Orztowski, 
Bartosz Dyoniziak, Jakub Królikowski, Hubert 
Skowron, Filip Skowroński, Adam Korach,

Kacper Jermotowicz, Emil Jędraszak, Kordian 
Nagorzycki, Filip Kniat, Mikołaj Grodzki,
Kacper Rybarczyk, Marek Jankowski, Miłosz 
Nowak, Rajmund Zeda, Jan Matysiak, Eryk 
Radziejewski, Oskar Krzaczkowski, Martyn 
Nagorzycki. Opiekunowie: Sławomir Udzik, 
Jacek Szymański
ZSP nr 1 (dziewczęta): Alicja Krzykos, 
Agnieszka Wypychowska, Izabela Kula, Jessica 
Szajda, Patrycja Klupś, Zuzanna Matan, Agata

Kantorska, Wiktoria Remer, Paulina Zaidler, 
Joanna Antoniewicz, Weronika Kaik, Karolina 
Dreczewska
ZSP nr 1 (chłopcy): Przemysław Rolka, Paweł 
Majusiak, Szymon Glapa, Maciej Wiśniewski, 
Marcin Raczkowiak, Mikołaj Szulc, Damian 8o- 
gaczyński, Krystian Zdrojewski, Jakub Kłodziński, 
Amadeusz Zdrojewski, Patryk Wojtkowiak 
Opiekunowie: Marta Pawłowska, Mateusz 
Gościniak

55Piątka” zgarnęła prawie wszystko
U c zn io w ie  „p ią tk i” dobrze  b iega ją  nie 

tylko w  sztafetach . O s ta tn io  w ys ta rto w a li 
w  41. Biegu M a ć k a  w  K oźm in ie  W lkp . i m a ją  
kolejne pow ody do zadow olen ia  po tym  J a k  
zajęli w ysowie m iejsca w  swoich kategoriach  
wiekowych.

- Wygraliśmy pięć z siedmiu biegów, w któ

rych startowaliśmy, a objawieniem zawodów został Miłosz Kozłowski z klasy V. Mimo że był to dopiero trzeci w swoim biegu, to zasłużył na największe brawa. To jego pierwszy tak wielki sukces. Bardzo wysokie lokaty zajęły też dwie dziewczynki trenujące na co dzień w Uczniowskim Klubie Sportowym ..Piątka ”, a mieszkające

po za naszym powiatem: Paulina Stempniak wygrała bieg w kategorii dziewcząt (rocznik 2004), a Zofia Stempniak zajęła trzecie miejsce wśród urodzonych w 2006 roku - m ó w i 
M a rc in  S zym kow iak, op iekun i nauczyciel 
w ychow an ia fizycznego Z S  5 w  Jarocinie.

(seb)

l l l i in in a l  D a k UD i m  m in n iM ?  i  B m nnflP  w IH w n lll, W fjnH  I M |  nfiflUUi
Krystian Zdrojewski z Wilkowyi jest nie do zatrzymania. Najpierw zdeklasował 
konkurencję podczas tegorocznej edycji RockRunu, wygrywając bieg na 
10 km, a w Koźminie Wlkp. potwierdził świetną formę zwyciężając na tym 
samym dystansie. Miody sportowiec dotart do mety z ponad trzyminutowym 
zapasem (00:33:37).

MBNfei 41. Btogu Maćla i ZS 6 w Jarocinie

Biegacze z „piątki" zafundowali sobie prawdziwy grad medali

Rocznik 2007 VI. Daniel Voloshyn
I. Kacper Gowgiel ; VIII. Maja Żurek
VIII. Blanka Gintrowicz ; VIII. Kacper Nowak
IX. Michał Srnektala , X. Tola Dwomik
X. Jakub Gowgiel ' XV. Aniela Gancarz
Rocznik 2006 Rocznik 2005
I. Julia Idzikowska ; I. Marta Antczak 
Ul. Zofia Stempniak ; I. Dariusz Walczak 
III. Miłosz Kozłowski ; V. Julia Mania

VI. Filip Strzykalski
VIII. Patryk Biemacik
IX. Julia Agata Zaworska
X. Weronika Kycia
XI. Łukasz Gintrowicz 
Rocznik 2004
I. Paulina Stempniak
II. Martyna Cincio

KOLARSTWO

Tor w Pruszkowie 
ponownie 
szczęśliwy dla 
naszych kolarzy

Tydzień tem u pisaliśm y o dziesięciu 1 
m ed alach , które pad ły  łupem  ja ro c iń 
skich kolarzy podczas M istrzostw  Polski 
w K olarstw ie T orow ym , a teraz m ożem y  
p o in fo rm o w a ć  o  ko le jnych  krążkach , 
które zaw isły  na szyjach Joanny G olec  
i D aw ida Kuderczaka podczas M istrzostw  
Polski L Z S  -  rów nież na torze w  Prusz
kowie.

Z aw o d n iczka  U K S -u  M ró z  Jedynki 
K ó rn ik  w yw alczyła pięć m edali. W  scrat- 
chu i m adisonie po  dw a (kolejno srebra
1 b rązy ), a następne srebro w  wyścigu na
2 km  w  zaw odach L Z S -ó w . K o la rz  grupy  
K L T C  K o n in  b y ł p ie rw szy  w  w yścigu  
punktow ym  i trzeci w  wyścigu na 2 km , 
ustanaw iając rekord życiow y i bijąc p rzy  
okazji k lubow y (2:20,351 m in ). N iew iele  
brakow ało, by także w  ryw alizacji d ruży
nowej stanął na podium  razem  z kolegami 
z  k lu b u , ale ostatecznie za ję li czw arte  
m iejsce.

- Jadąc na te zawody byłem świadomy, Że jest to moja ostatnia szansa w tym roku na zdobycie tytułu mistrza Polski. Głównie nastawiłem się na wyścig indywidualny na 2 km oraz wyścig punktowy - m ów i D aw id  
Kuderczak. -  Kolarstwo torowe charakteryzuje się tym, że o wynikach końcowych decydują setne lub tysięczne sekundy. Mimo najgorszego dla sportowca miejsca (czw ar
tego w  wyścigu drużynowym  - przyp. red.) zostałem bardzo pozytywnie oceniony przez moich trenerów - dodaje.

J o a n n a  G o le c  z  U K S -u  M r ó z  Je
dynki K ó rn ik  także nie kryje pow o dów  
do radości po zaw odach w  Pruszkowie.
-  Najbardziej cieszę się ze srebrnego medalu w wyścigu scratch, który zdobyłam przeprowadzając atak na ostatnich metrach. Jestem bardzo zadowolona z tak dobrej formy na koniec sezonu - m ó w i po ch o 
dząca z Jarocina  kolarka.

(seb)

WYŚCIG NA 2 KM JUNIOREK
5. Joanna Golec (UKS Mróz Jedynka Kórnik)

MADISON
3. Joanna Golec (UKS Mróz Jedynka Kórnik) - dwa medale

WYŚCIG NA 2 KM (JUNIOR MŁ0DS2Y)
3. Dawid Kuderczak (KLTC Konin)

SCRATCH (JUNIORKA MŁODSZA)
8. Sandra Jędrzejak (MLUKS Victoria Jarocin)

SCRATCH (JUNIORKA)
2. Joanna Golec (UKS Mróz Jedynka Kórnik) - dwa medale

SPRINT DRUŻYNOWY (JUNIORKA)
4. Joanna Golec, Karolina Przybylak (UKS Mróz Jedynka 
Kórnik)

WYŚCIG ELIMINACYJNY (JUNIORKA MŁODSZA)
11. Sandra Jędrzejak (MLUKS Victoria Jarocin)

WYŚCIG ELIMINACYJNY (JUNIORKA)
9. Joanna Golec (UKS Mróz Jedynka Kórnik)

WYŚCIG PUNKTOWY (JUNIOR MŁODSZY)
I. Dawid Kuderczak (KLTC Konin)

WYŚCIG PUNKTOWY (JUNIORKA MŁODSZA)
I I .  Sandra Jędrzejak (MLUKS Victoria Jarocin)

WYŚCIG PUNKTOWY (JUNIORKA)
12. Joanna Golec (UKS Mróz Jedynka Kórnik)

WYŚCIG DRUŻYNOWY (JUNIOR)
4. Dawid Kuderczak, Patryk Sztrauch, Adrian Lorenc, 
Konrad Sosiński (KLTC Konin)

s p o r t
- A

t M w w . j a p o c i n s k a . p l
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ZAPOWIEDZI
SPOTKAŃ

KALISKA A-KLASA (GRUPA I)
Niedziela 29 października_________ ,14.30

GROM GOLINA 

*J  CKS ZBIERSK

KALISKA A-KLASA (GRUPA I)
Niedziela 29 października_________» 14.30

101 LZS CIELCZA 

RKS RADUCZYCE

KALISKA A-KLASA (GRUPA I)

WKS Witaszyce pauzuje 
w 11. kolejce Kaliskiej 
A-klasy

POZNAŃSKA A-KLASA (GRUPA l]_
Niedziela 29 października_________» 13.00

p * ')  PHYTOPHARM KLĘKA 

CZARNI CZERNIEJEWO

Gcami Dobrzyca 
- LZS Cielcza 0:0 (0:0)

Po serii świetnych występów i gra
dzie goli, kibice L Z S -u  Cielcza m ogą  
z grymasem patrzeć na bezbramkowy 
remis z Czarnym i Dobrzyca. Przy wy
nikach pozostałych naszych zespołów  
z  kaliskiej A-klasy jest to jednak rezultat, 
który G ro m  G olina i W K S  Witaszyce 
wzięliby w  ciemno. - Cak spotkanie odbywało się w  ulewnym deszczu i to była chyba główna przyczyna tego, że nie wyglądało ono dobrze. Nie chcę szukać usprawiedliwienia w pogodzie, ale trawa była śliska, piłka też i akcje praktycznie w ogóle się nie kleiły - powiedział po meczu Aleksander 
Matuszewski, trener L Z S -u .

K larow n ych  sytuacji brakow ało  
zarówno po jednej, jak  i po drugiej stro
nie, a  gra toczyła się głównie w  środku 
pola, co nie w pływ ało  korzystnie na 
widowiskowość meczu.

W  drugiej połowie goście częściej 
przedostawali się pod pole karne ry
wali, akcje zaczęły być coraz szybsze, 
ale ciągle brakow ało gola. Apetyt na 
?nego m iało  kilku piłkarzy „Chelsea” 
z  K arolem  Oczkowskim  na czele. N ic  
jednak z  tego nie wyszło. A lbo zabrakło 
precyzji, albo w  ostatniej chwili inter
weniowali lywale, blokując strzały na 
bramkę. Dobrym i paradam i popisał się 
też Robert Sobczak, który kilka razy ura
tował swój zespół przed utratą bramki.

N a  początku  drugiej części gry  
szkoleniowiec L Z S -u  m usiał przepro
wadzić dwie wymuszone urazami zm ia
ny, a więc plaga kontuzji nie opuszcza 
naszego najlepszego zespołu w  A-klasie. 
M im o  tego Cielcza zachowała nie tylko 
czyste konto, ale także podtrzymała serię 
meczów bez porażki, która w  lidze trwa 
od czerwca.

CKS Zbiersk
- WKS Witaszyce 4:0 (1:0)

Ź le  w eszli w  ten m ecz p iłkarze  
W K S -u  W itaszyce, k tó rzy  przegrali 
czw arte spotkanie z rzędu i drugie, 
w  k tó rym  nie z d o b y li an i jed nego  
gola. To z  C K S -e m  Zbiersk, a więc 
liderem  tabeli, rozpoczęło się fatalnie, 
bo od straty gola z  rzutu karnego po 
faulu  bram karza gości w  szesnastce. 
D o  przerwy więcej bram ek nie padło, 
ale W K S  m ógł bardziej się postarać 
i wykorzystać fakt, że rywale od 24. 
m inuty grali w  osłabieniu.

Po zm ianie stron w  dalszym  cią
gu gospodarze w yglądali lepiej. Ekipa

W  p i ł k ę  g r a  s ię  p o  t o ,  
ż e b y  s t r z e l a ć  g o l e

J  To była koszmarna 
niedziela dla 

naszych drużyn 
w kaliskiej A-klasie. 

Honor uratowali 
LZS Cielcza 

i nasz rodzynek 
z poznańskiej ligi 

- Phytopharm Klęka. 
Bilans bramek: 4:13.

Piłkarze Gromu 
oddaliby wiele, żeby 
mecz z Prosną Kalisz 
zakończył się takim 

samym wynikiem, jak 
derby z LZS-em (na 
zdjęciu), w których 

było 1:1

ze Zbierska szybciej operow ała piłką, 
m iała też lepszy pomysł na grę, co prze
łożyło się w  ostateczności na kolejne 
gole. C zterech  defensorów  zespołu  
z  W itaszyc nie upilnow ało dwóch ry
wali, którzy bezlitośnie rozprawili się 
z niemrawo biegającymi przeciwnikami 
i było 2:0. N a  kolejne bram ki kibice nie 
czekali zbyt długo. G o l na 3:0 pad ł 
po precyzyjnym uderzeniu z okolic 20 
metrów prosto pod poprzeczkę, a  ostat
nia bram ka została zdobyta po rajdzie 
skrzydłem  niem al przez pó ł boiska, 
wbiegnięciu w  pole karne i umieszcze
niu piłki tuż przy bliższym  słupku.

Prosną Kalisz 
- Grom Golina 8:2 (5:0)

- Jest mi wstyd za ten wynik. Nikt nie jest z niego dumny - pow iedział po  
meczu trener G rom u Golina, Sebastian 
W aszkiew icz. Po tak bolesnej klęsce 
w łaściw ie trudno  dodać coś więcej. 
Rezultat m ów i sam za  siebie, ale nie 
do końca odzwierciedla przebieg gry.

Początkowo to właśnie G rom  m iał 
kilka groźnych sytuacji pod bram ką

rywala i mecz m ógł się potoczyć zupeł
nie inaczej. Zabójcza skuteczność była 
tego dnia jednak po stronie gospodarzy.
- Graliśmy w miarę dobrze, ale w ciągu trzech minut straciliśmy dwie bramki, co bardzo utrudniło nam dalszą rywalizację- ocenił szkoleniowiec G rom u.

A tm osfera w  naszym zespole nie 
należała do najlepszych, a kolejne tra 
cone bram ki tylko pogłębiały ten stan. 
C zw arty  gol ewidentnie unaocznił, że 
to nie będzie udana niedziela dla gości. 
Jeden z  naszych zawodników po akcji 
sam na sam trafił prosto w  bram karza,. 
Rywale przejęli piłkę, wyszli z kontra
takiem  i było 4:0. Przed przerw ą padła  
jeszcze p iąta bram ka.

D alsza walka o  punkty była prak
tycznie wykluczona. Żespół z  Goliny po 
męskiej rozmowie doszedł do wniosku, 
że po w znowieniu gry trzeba ratować  
honor. W  drugiej połowie nie brakowało 
walki, ale to rywale strzelili na 6:0, a nie 
G ro m  na l :5. C hw ilę  później wreszcie 
przyszedł m om ent ożyw ienia w  grze 
przyjezdnych, którzy dwukrotnie tra
fili do siatki. W ypracow ali sobie także 
sytuację na 3:6, ale Krzysztof G ładczak

zm arnow ał tę okazję.
Prosną znokautowała zespół z  G o 

liny w  końcówce, oddając dw a celne 
strzały sprzed pola karnego. - W piłkę gra się po to, żeby strzelać gole. Problem w tym, że przeciwnik tym razem był od nas dużo lepszy. Zagraliśmy słabo w obronie, zmarnowaliśmy sytuacje, które mieliśmy na początku i to się zemściło - podsu
m ow ał trener Waszkiewicz.

Clescevia Kleszczewo 
- Phytopharm Klęka 1:2 (1:0)

O d  przykrego akcentu i straty gola 
ju ż  w  9. m inucie rozpoczęli spotkanie 
piłkarze Phytopharmu Klęka. Clescevia 
Kleszczewo szybko wyszła na prow a
dzenie, co ew identnie pokrzyżow ało  
plany gościom.

N asz zespół od początku m yślał 
o zwycięstwie w  tym  spotkaniu i za 
m iast skupiać się na tym  elemencie, 
m iał w  głowie odrabianie strat. M a 
rzenia o  wygranej odsuwały się w raz  
z upływem kolejnych minut. D o  przerwy 
kibice nie obejrzeli żadnego gola wię
cej, a gra P hytopharm u w yglądała co

najmniej nieciekawie. - Graliśmy ospale. Nie było werwy i dymmiki - powiedział 
A dam  Parus, trener zespołu z Klęki.

W  szatni padło kilka gorzkich słów 
i na drugą połowę goście wyszli bar
dziej zm obilizow ani. Trzy kwadranse 
m iały  zdecydować o  wszystkim. Tak 
też się stało. Kleszczewo grało swoje, 
ale piłkarze z gminy Nowe M iasto  wró
cili na właściwe tory i zaczęli stwarzać 
kolejne sytuacje podbramkowe. Dwie  
z  nich udało się wykorzystać. O b a  gole 
to zasługa M ic h a ła  Sm olarka, który 
zachował zim ną krew najpierw w  57., 
a później w  82. minucie dając trzy punk
ty naszej drużynie. - Wporównaniu z grą, jaką zaprezentowaliśmy tydzień wcześniej, to zagraliśmy dużo gorzej, ale cieszą tfty punkty. Tym bardziej, że w kolejnym tygodniu przyjeżdża do nas lider tabeli, Czarni Czerniejewo (którzy na wyjeździe jeszcze 
nie przegrali - przyp. red.) -d o d a ł trener 
Parus. (seb)

LZS: R. Sobczak - D. Korasiak, D. Wrzalik, L. Marchewka, D. Bem, 
K. Lisiak (53. H. Ziętek), M. Zięciak, M. Stamierowski, K. Filipiak, J- 
Nowak (56. M. Majewski). K. Oczkowski (75. J. Bieda)

CKS Zbiersk 
WKS Witaszyce

WKS: J. Jacek - M. Gościniak. T. Pluciński. B. Świerkowski, M. Urbaniak, 
F. Taczała J. Wojtysiak, A. Niemczyk (78. G. Przestacki), R Rzepka 
(66. A. Wawrzyniak), S. Jankowski, R. Demydenko

1:0 - Mateusz Kubiak (7.), 2:0 - Mateusz Kubiak (60.), 3:0 - Jakub 
Matusiak (70.), 4:0 - Maciej Kubiak (85.)

Prosną Kalsz 
Grom Gota

Grom: K. Antoniewicz - P Bierta (60. t. Goździaszek). R Ziętek, Michał 
Bryll, Adam Bryll. M. Kalak (80. J. Gabryszak). M. Wachowiak, K. Potarzycki 
(46. K. Gładczak), M. Mikołajewski, J. Goździaszek (51. J. Nowicki, 85, 
R Mankiewicz), K. Stasiak (62. A. Kowalczyk)

1:0 - (21.), 2:0 - (24.), 3:0 - (36.), 4:0 - (42.), 5:0 - (45.). 6:0 - (50). 
6:1 (64.), 6:2 - (70.), 7:2 - (80.), 8:2-(85.)

Phytopharm: M. Lewandowski - Marcin Parus, M. Kościelniak. S. Kieł. 
D. Janiszewski (59. R Idczak), M. Smolarek, J. Wolski. Michał PafUS 
(46. A. Cepa), K. Zawacki, Ł. Zawacki, F. Osiński

1:0 • (9.1.1:1 ■ Michał Smolarek (5/.). 1:2 - Michał Smolarek (82.)

■ TABELKI
II LIGA III LIGA (GRUPA II)
Wyniki XIV kolejki rozgrywek Wyniki XII kolejki rozgrywek
Błękitni Stargard - R0W 1964 Rybnik 2:2 Górnik Konin - Elana Toruń 1:2
GKS 1962 Jastrzębie Zdrój - Rozwój Katowice 3:1 Wda Świecie - GKS Przodkowo 3:2
Gryf Wejherowo - Gwardia Koszalin 1:2 Centra Ostrów Wlkp. - Lech II Poznań 3:0
Ł& ^ ź  - Garbarnia Kraków 1:0 Wierzyca Pelplin - KKS 1925 Kalisz 0:1
Olimpia Elbląg - Radomiak Radom 1:2 KP Starogard Gdański - tarota Jarocin mm
Stal Stalowa Wola - Legionovia Legionowo 1:0 Unia Solec Kujawski - Polonia Środa Wlkp. 0:2
Warta Poznań - Wista Puławy 3:1 Kotwica Kołobrzeg - Bałtyk Gdynia 3:1
GKS Bełchatów - MKS Kluczbork 1:0 Świt Skolwin (Szczecin) - Sokół Kleczew 1:1
Znicz Pruszków - Siarka Tarnobrzeg 1:3 Pogoń II Szczecin - Energetyk Gryfino 3:0

Tabela Tabela
1. Warta Poznań 14 29 23:8 1. Świt Skolwin (Szczecin) 12 29 29:9
2. Radomiak Radom 14 29 24:13 2. Bałtyk Gdynia 12 25 30:13
3. GKS 1962 Jastrzębie Zdrój 14 28 24:10 3. KKS 1925 Kalisz 13 25 18:8
4. ŁKS Łódź 14 25 14:9 4. Elana Toruń 12 24 16:8
5. Siarka Tarnobrzeg 14 23 24:21 5. Sokół Kleczew 13 24 21:10
6. Garbarnia Kraków 14 20 18:16 6. Polonia Środa Wlkp. 12 23 22:10
7. Olimpia Elbląg 14 19 15:16 7. Kotwica Kołobrzeg 12 21 17:12
8. Legionowa Legionowo 14 18 18:16 8. Pogoń II Szczecin 12 20 18:15
9. ROW 1964 Rybnik 14 17 21:22 9. Wda Świecie 12 20 20:23

10. Znicz Pruszków 14 17 17:22 10. Lech II Poznań 11 17 15:16
11. GKS Bełchatów 13 16 21:17 11, Wierzyca Pelplin 12 13 12:17
12. Błękitni Stargard 14 15 12:14 12. Centra Ostrów Wlkp. 12 13 18:24
1'śStel Stalowa Wola 14 15 15:19 H J w iU h r a c to O  U l l i t ?
14. Rozwój Katowice ! 14 13:23 14. KP Starogard Gdański 12 11 12:15
15. Wisła Puławy 14 13 13:17 15. GKS Przodkowo 12 9 15:34
16. MKS Kluczbork 13 13 11:21 16. Energetyk Gryfino 12 8 7:23
17. Gryf Wejherowo 14 12 16:20 17. Unia Solec Kujawski 12 4 6:24
18 Swardia Koszalin 14 11 11:26 18. Górnik Konin 11 3 13:25

- K S  C h w a s zc zy n o  w y s tę p u je  p o d  n a z w ą  K P  S ta ro g a rd KAUSXA KLASA OKRĘGOWA KALISKA A-KLASA (GRUPA 1)
G d a ń s k i - Wyniki XII kolejki rozgrywek Wyniki X kolejki rozgrywek

Raszkowianka Raszków - Korona Pogoń Stawiszyn 4:5 RKS Radliczyce - Gladiatorzy Pieruszyce 4:0
IV LIGA (GRUPA POŁUDNIOWA) Kictwla Skarszew • GKS Żerków 6:1 Czarni Dobrzyca-LZS Cielcza 0:0
Wyniki XIII kolejki rozgrywek Pogoń Trębaczów - Astra Krotoszyn 2:1 Prosną Kalisz - Grom Golina 8:2
Stainer Polonia Leszno - Biaty Orze! Koźmin Wlkp. 2:2 Piast Czekanów - KS Opatówek 1:3 CKS Zbiersk-WKS Witaszyce 4:0
Pogoń Nowe Skalmierzyce - Polonia Kępno 3:1 Victoria Laski - GOS Zieloni Koźminek 3:5 Żaki Taczanów - Jaskiniowiec Rajsko 1:1
PKS Racot - Korona Piaski 3:1 Olimpia Brzeziny - Piast Kobylin 0:3
Ostrovia 1909 Ostrów Wielkopolski SKP Słupca 4:0 Stal Pleszew - Orze! Mroczeń 1:0 Tabela
Odolanowa Odolanów - Wctoria Ostrzeszów 2:0 Zefka Kobyla Góra - Barycz Janków Przygodzki 2:2 1. CHS Zbiersk 8 24 26:7
Tur 1921 Turek - Victoria Września 0:2 2 LZS Cielcza 8 u 30:6
Kania Gostyń - Obra 1912 Kościan 0:1 Tabela 3. Prosną Kalisz 7 15 26:12
LKS Gołuchów - Rawia Rawag Rawicz 6:0 1. KS Opatówek 11 31 29:3 4. WKS Witaszyce 10 u 20:10

2. Piast Kobylin 12 26 27:13 5. Czarni Dobrzyca 9 14 21:12
Tabela 3. Astra Krotoszyn 12 24 24:13 6. RKS Radliczyce 8 13 21:19

l.Victoria Września 13 30 36:10 4. Piast Czekanów 12 22 27:22 1. Grom Golina > U 10:23
2. Stainer Polonia Leszno 13 29 26:14 5. Stal Pleszew n 19 14:9 8. OKS Ostrów Wlkp. 8 10 20:36
3. Pogoń Nowe Skalmierzyce 13 28 28:14 6. Zefka Kobyla Góra 10 18 37:15 9. Gladiatorzy Pieruszyce 9 9 18:21
4. Obra 1912 Kościan 13 24 23:16 7. Orzeł Mroczeń 11 18 34:13 10. Szczyt Szczytniki 8 7 12: 27
5. Polonia Kępno 12 23 25:17 8. Victoiia Skarszew 11 18 27.18 11, Jaskiniowiec Rajsko 10 5 8:23
6. Ostrowa 1909 Ostrów Wlkp. 13 22 30:19 9 Raszkowianka Raszków 12 15 19:23 1 2 . Żaki Taczanów 8 3 11:27
7. LKS Gołuchów 13 22 29:23 10. Olimpia Brzeziny 11 14 15:17 B łę k itn i S p a rta  Kotlin  w y c o fa li s ię  z  ro zg ry w e k  p r z e d

8. Tur 1921 Turek 13 18 22:20 11. Pogort Trębaczów 12 14 16:22 ro z p o c z ę c ie m  s e zo n u

9. Odolanowa Odolanów 13 17 18:22 12. Korona Pogoń Stawiszyn 12 13 20:33 _____
10. SKP Słupca 12 16 12:19 13 GOS Zieloni Koimmek 11 12 16:21 POZNAŃSKA A-KLASA (GRUPA 1)
11. Wctoria Ostrzeszów 13 15 17:20 14. Barycz Janków Przygodzki 12 10 12:22 Wyniki X kolejki rozgrywek
12. Rawia Rawag Rawicz 13 11 9:25 10.S&2M 4. 12 • 12:45 Czarni Czerniejewo - Jurand Koziegłowy 8:3
13. Biały Orze! Koźmin Wlkp. 13 10 16:26 16. Wctoria Laski 12 4 14.54 Stella Luboń - Kłos II Zaniemyśl 2:1
14. Korona Piaski 13 8 15:32 - W ic h e r D o b ra  w y c o fa ł  s ię  z  ro zg ry w e k  p r z e d  ro z p o - Pogoń Książ Wlkp. - Lider Swarzędz 2:1
15 PKS Racot 13 7 14:28 c z ę c ie m  s e zo n u Piast Łubowo - Maratończyk Brzeźno 4:1
16. Kania Gostyń 13 6 11.26 Pelikan Niechanowo IKP Olimpia Poznań 3:2

Cłescevia Kleszczewo • Phytopharm Kijka 1:7
Polonia II Środa Wlkp. - Lechita Kłecko

Tabela
1. Czarni Czerniejewo
2. IKP Olimpia Poznań
3. Pelikan Niechanowo
4. Polonia II Środa Wlkp.
5. Lider Swarzędz
i  Phytopherm Kijka 
/. Pogoń Książ Wlkp.
8. Piast tubowo
9. Lechita Kłecko

10. Clescevia Kleszczewo
11. Jurand Koziegłowy 
12 Stella Luboń
13. Maratończyk Brzeźno
14. Kłos II Zaniemyśl

10 22 
10 21 
10 20
8 17 
10 15 
I  15 
10 14 
10 11
9 11
9 10
10 9
9 8
10 6
10

49:2022J0
24:9
32:8

24:20
0

25:38
23:23
19:22
14:25
15:25
16:25
7:32
5:22
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JAROTA JAROCIN 

9  UNIA SWARZĘDZ

SUCHARY SUCHY LAS 

JAROTA JAROCIN

ZAPOWIEDZI
SPOTKAŃ

I
I

Nie udało  się w ygrać Jarocie Ja- 
r°cin drugiego m eczu z rzędu i na  
M arżach p iłk a rz y  n aszeg o  k lu b u  
M o  w idać przygnębienie po ostat- 
nim gwizdku sędziego. N ie  m ogło być 
™aczej, skoro traci się gola kilkadzie- 
S14t sekund przed końcem  spotkania.

M ecz m iędzy JK S -em  a K P  S ta
rg a rd e m  G d a ń s k im  od p o czą tku  
był bardzo w yrów nany i m om en ta- 
m> p rzypom ina ł starcie z  W ierzycą  
Pelplin, rozegrane tydzień wcześniej 
w Jarocinie. P ierw szą g roźną  akcję 
stworzyli gospo darze , a le  św ietnie  
interweniował M a te u s z  F ilip o w iak . 
Uwie m in u ty  później Ja ro ta  m ogła  
^yjść na p row ad zen ie , je d n a k  D o -  
m>nik C h ro m iń s k i u d erzy ł wysoko  
nad poprzeczką.

Swoją okazję m ia ł też now y n a 
bytek jarocińskiego zespołu - Evans 
Ninipong. P iłkarz z  G h an y  zadeb iu 
tował w Ill- lig o w ym  m eczu i spisał się 
bardzo dobrze, choć gola nie strzelił. 
b‘at za to  popłoch w  okolicach pola  
Ornego ryw ali, w ykorzystu jąc swoją  
Szybkość i szukając odpow iedniej sy- 
tuacji do zdobycia bram ki. - Z Evan- Se>n bardzo dobrze sitf współpracuje, fydzie dużym wzmocnieniem. Trochę t̂ ało zanim udało się załatwić wszyst- kie formalności pozwalające na grę  ̂Jarocie, ale udało się i Evans w delcie pokazał się z bardzo dobrej strony ' °cenił jego grę K rzyszto f M atuszak, 
Pomocnik JK S -u .

Po zm ianie stron zaczęło się dziać 
^bacznie więcej i wreszcie padły gole. 
Najpierw do siatki tra fił M ateusz D u -  
baj, który zdobył tym  samym pierwszą 
bramkę w  sezonie i d rugą na IH - l i -  
gowych boiskach. - Mam nadzieję, że jadzie ich jeszcze więcej - skom entował 
lczbę swoich trafień wychow anek ja -

a

M arc in  W ożn iak
trener Jaroty

Rywale oddali 99
jeden strzał za 
dużo. Nikt ich nie 
Zablokował i osta
tecznie straciliśmy 
Zwycięstwo.

Zwycięstwo stracone 
w  ostatniej chwili
J  Każdy punkt dla Jaroty w tym sezonie jest na wagę złota. W spotkaniu ze 
Starogardem niewiele brakowało, do zwycięstwa. Dlatego tym większy jest niedosyt.

Piłkarze Jaroty w lepszych nastrojach wychodzili na boisko nii schodzili z niego

rocińskiego klubu. W yd aw a ło  się, że 
wszystko idzie w  dobrym  kierunku, by 
w yw ieźć ze S tarogardu trzy  punkty. 
D o  końca m eczu pozostało  p ó ł go
dziny  gry i Jarota m ogła kontrolować  
je j przebieg. D o  czasu. - Byliśmy bardzo blisko realizacji założonego planu i wygrania do zera. Udawało nam się to przez długi okres, ale piłka tak wygląda, że jeśli rywal za wszelką cenę chce zwycięstwa, to rzuca wszystkie

siły do ataku -  p odsum ow ał spotkanie 
M a rc in  W o źn iak , trener Jaroty.

B ram k i n a  1:1 m o żn a  b yło  u n ik 
nąć, ale JKS nie ustrzegł się w padki 
w  89. m inucie, kiedy p ad ł w yrów n u
jący  gol d la  S tarogardu. - Uważam, że popełniliśmy błąd przy akcji bramkowej. Niepotrzebnie wyszliśmy naraz. Wystarczyło stanąć przed przeciwnikiem i nie doszłoby do oddania strzału. Potrzebujemy punktów i tym bardziej niedosyt

KP STAROGARD GDAŃSKI
H  - Damian Zagórski (89.)

1:1

pozostaje - d o d a ł M atu szak .
Z rezyg n o w an i by li wszyscy, ale 

duch w  zespole nie g in ie  i p iłkarze  
ju ż  m yślą  o  ko le jnym  przec iw n iku . 
Tym  razem  będzie to  U n ia  Solec K u 
jaw ski. - Od kilku tygodni pokazujemy, że potrafimy grać w piłkę i każdy mecz możemy wygrać, bo między nami a rywalami nie ma wielkiej różnicy w poziomie gry - kontynuow ał pom ocnik  
Jaroty. (seb)

JAROTA JAROCIN
0:1 - Mateusz Dunaj (60.)

M ateusz D unaj
pomocnik Jaroty

Bardzo dobrze 99
Współpracuje mi 
się z Evansem. Jest 
dobry technicz
ne i cieszę się, że 
dołączył do naszej 
drużyny.

Piąta kląska 
z rządu

GKS Żerków kontynuuje fatal
ną serię w  Kaliskiej Klasie Okrę
gowe i dobił już do pięciu porażek 
z rzędu. Trzy punkty w spotkaniu 
z naszym zespołem były tym  ra
zem ła tw ym  kąskiem dla V ictorii 
Skarszew.

Mecz dla gospodarzy rozpo
czął się idealnie, a pierwszy gol 
padł już w  3 . m inucie, w ięc sce
nariusz by ł n iem al identyczny, 
jak  w  poprzednich spotkaniach. 
Do przerwy rywale jeszcze dw u
krotnie tra fili do s iatki, ale to nie 
był koniec strzelania.

Tuż po zmianie stron na 4 :0  
podwyższył Patryk Jóźwiak, a kwa
drans przed końcem honor gości 
uratował Tomasz Zaremba. Ten gol 
pobudził Victorię, w  której szeregi 
zakradło się rozluźnienie po objęciu 
wysokiego prowadzenia. Gospodarze 
szybko wrócili na właściwe dla siebie 
tory i w  pięć minut zaaplikowali przy
jezdnym jeszcze dwie bramki. Strze
lanie rozpoczęło się więc w  trzeciej 
minucie i zakończyło dokładnie trzy 
minuty przed ostatnim gwizdkiem 
sędziego. (seb)

gps»

GKS: J. Krukowski - T. Zaremba, T. Potocki, D. Grzebyszak, A. Ma
ciejowski, P. Kujawa (75. D. Stawicki), H. Grzebyszak. M. Jujka, 
R Dutkowiak, K. Hetmańczyk (75. R Kempa), B. Komobis

1:0 -  Stanisław Walczyński (3.), 2:0 - Patryk Jóźwiak (18.), 3:0 - Łukasz 
Miłek (20.), 4:0 - Patryk Jóźwiak (48.), 4:1 - Tomasz Zaremba (76.), 
5:1 - Patryk Jóźwiak (82.), 6:1 - Jakub Jóźwiak II (87.)

Awans mtodziczek 
Siatkarza

Jarociński turniej mtodziczki TKS-u Siat
karz Jarocin mogą zaliczyć do udanych. 
Nasze zawodniczki wygrały oba mecze 
i uzyskały awans do kolejnej rundy. - R ozpo
czę liśm y  ryw a lizac ję  o d  m e c zu  z e  słabszym  
ryw a lem  - U K S -e m  D rew p a l S taw iszyn i  wy
g ra liśm y 2 :1 . Z aczy n a łe m  spo tkan ie  zm ie n 
n ic z k a m i, ż e b y  m o g ty  s ię  ograć  i d la te g o  
n ie  w yg ra liśm y  g ła d k o  2 : 0  -  mówi Michał 
Sorek, prezes klubu. W  końcówkach seto 
nasz zespół musiał się podeprzeć siatkarka
mi z podstawowego składu, a w  tie-breaku 
zagrały tylko najlepsze siatkarki i wygrały 
bardzo pewnie 15:3 .

Drugie spotkaniez MKS-em MOS Turek 
(2 :0 ) było ważniejsze, bo od jego wyniku 
zależał awans do kolejnej fazy i cel został 
zrealizowany.

Kadetki nie miały w  niedzielę tyle szczę
ścia, ale trafiły też na dużo trudniejsze ry
walki. - P rzeg ra liśm y z  H e tm a n e m  S obieski 
P oznań 0 :3 , a le  ten  zespó l je s t  obecn ie  poza  
n a s zy m  za s ię g ie m . P ró b o w a liśm y  p o d ją ć  
w a lk ę  w  trze c ie j p a rtii, a le  je d n a k  n ie  udało  
n a m  s ię  u rw a ć  se ta  - dodaje Sorek. (s4§?

Wyniki TKS-u Siatkarz 
Liga kadetek:
TKS Siatkarz Jarocin - UKS Hetman Sobieski Poznań 0:3 (16:25, 
19:25,23:25)
Liga mtodziczek:
TKS Siatkarz Jarocin - UKS Drewpal Stawiszyn 2:1 (25:21,21:25,15:3) 
TKS Siatkarz Jarocin MKS MOS Turek 2:0 (15:25,20:25)
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Od w y g łu p ó w  
do m is trz o s tw  
Polski
Rozpoczynali od biegania, ale kiedy zaczęli się wygłupiać 
i udawać, że są chodziarzami, trenerzy zauważyli, że to 

*.może być to. Julia Musiołowska, Agnieszka Wypychowska 
i Dawid Aleksandrowicz opowiadają, jak to się stało, że zaczęli 
zdobywać medale mistrzostw Polski w chodzie.

(seb)

DAWID
ALEKSANDROWICZ
Wiek: 15 lat
Klub: UKS Przełaj Żerków 
Największy sukces: srebrny medal 
Mistrzostw Polski (U-16) w Białej 
Podlaskiej (chód na 3 km), srebrny medal 
w Międzynarodowych Zawodach w chodzie 
sportowym w Gdańsku, złoty medal 
w Międzywojewódzkich Mistrzostwach 
Młodzików w Goleniowie 
Trener: Roman Wyduba

AGNIESZKA 
WYPYCHOWSKA 
Wiek: 16 lat
Klub: UKS Przełaj Żerków 
Największy sukces: srebrny medal Mi
strzostw Polski (U-16) w Słubicach (chód na 
3 km), brązowy medal Mistrzostw Polski LZS 
(U-18) w Pile, 5. miejsce w Mistrzostwach 
Polski (U-18) w Warszawie, 3. miejsce 
w Międzywojewódzkich Mistrzostwach 
Młodzików w Poznaniu 
Trener: Dawid Bierta

JULIA
MUSIOŁOWSKA
Wiek: 14 lat
Klub: UKS Przełaj Żerków 
Największe sukcesy: brązowy 
medal Mistrzostw Polski (U-16) w Białej 
Podlaskiej (chód na 3 km), 5. miejsce 
w Międzynarodowych Zawodach w cho
dzie sportowym w Gdańsku, 3. miejsce 
w Międzywojewódzkich Mistrzostwach 
Młodzików w Goleniowie.
Trener: Dawid Bierta

Rozmowa z zawodnikami trenującymi chód sportowy w UKS Przełaj Żerków JULIĄ MUSIOŁOWSKĄ, 
AGNIESZKĄ WYPYCHOWSKĄ I DAWIDEM ALEKSANDROWICZEM

■ Skąd pomysł, żeby startować 
w tak trudnej konkurencji technicz
nej jak chód sportowy?
Julia: To był przypadek. Początkow o  
biegałam , a kiedy pewnego razu przy
szłam  na W F, chcia łam  się pow ygłu- 

z koleżanką i zaczęłam  ćwiczenia 
na chód. Pan D aw id  Bierła stwierdził, 
że to  będzie chyba m oja  konkurencja  
lekkoatletyczna
Dawid: N a  początku  b iegałem  d łu 
gie dystanse: 1.000 i 2 .000  m , ale nie 
wychodziło m i to za bardzo. Pojecha
łem  na obóz letrfi w  2016  roku i tam  
kontynuow ałem  bieganie. W  pewnym  
m om encie trener R om an W yduba za
uw ażył, że n iepraw id łow o wykonuję  
jed no  z ćwiczeń i kazał m i się przejść. 
Tak się zaczęło. Z a  jakiś czas dostałem  
propozycję  od niego, żebym  zaczął 

"""startować w  chodzie.
Agnieszka: C hodziarką  zostałam  trzy 
la ta  tem u . N a  p o c z ą tk u  b ie g a ła m  
dłuższe dystanse. Z aczę łam  chodzić  
dla zabawy, a  później trener zauważył, 
że m ogę uprawiać tę konkurencję. W y
startow ałam  w  m ityngu w  P oznan iu  
i czas b y ł zadow alający. P otem  poje
chaliśm y do  Szczecina na M ięd zyw o 
jew ó d zk ie  M is trz o s tw a  M ło d z ik ó w  
i ryw alizu ję  do dzisiaj.
■ Wypatrzył was.

Julia: Tak.
■ Co w tym chodzeniu jest takie
go fajnego? Przecież to musi być 
straszna nuda.
Julia: (śmiech) Trochę tak, ale da  się 
w ytrzym ać.
■ Jak wyglądają wasze treningi? 
Agnieszka: Z a leży  od etapu przygo
towań. Jeśli trenujemy wytrzym ałość, 
to biegamy duże rozbiegania i rozcho
dzenia (średnio około 10 km ), treningi 
tem powe, zakresy i siłę biegową. Jeśli 
m usim y nabrać dynam ik i i szybko
ści, to rob im y treningi szybkościowe. 
M a m y  przeplatane treningi i d latego  
nie są one m onotonne.
■ A co z techniką? Trudno jest ją 
wypracować?
Agnieszka: Trochę czasu to zajm uje. 
Technika w  ogóle jest b ard zo  w ażna , 
żeby przez jakiś  b łąd  nie zostać zdys
kw alifikow anym .
■ Za coś jeszcze można zostać zdys
kwalifikowanym?
Agnieszka: W  chodzie są dwie główne 
zasady. N ie  w o ln o  robić lo tów , czyli 
trzeba mieć stały kontakt z podłożem  
i trzeba robić p raw id ło w y przeprost

w  kolanie , a  w ięc m usi być ono  do  
końca w yprostow ane i nie m oże być 
zg ięte , bo  to p o d ch o d z i pod  p o d 
bieganie.
■ Trudno jest to wyćwiczyć? 
Agnieszka: Trudno się przyzw yczaić  
na początku, bo nie zauw ażam y tego, 
że do  końca nie p rostu jem y kolan. 
Z  czasem  sam o z siebie to  w ycho
d z i i n ie p ro b lem u . C za s a m i b o lą  
kolana czy b io d ra , kiedy się d ługo  
ćw iczy, ale z ko le jnym i tren in g am i 
jest coraz lepiej.
■ Od razu spodobał ci się chód? 
Agnieszka: B y ła m  sceptycznie do  
tego n astaw io n a  i nie ch c ia łam  go  
upraw iać. Trzeba m nie było długo do  
tego nam awiać. A le  z czasem przeko
nałam  się i ja k  pojechałam  na p ierw 
sze zaw ody, s tw ierdziłam , że fajnie  
to w ychodzi i d laczego nie zw iązać  
z chodem  sp o rto w ym  przyszłości. 
I  tak trenuję ju ż  ponad dw a lata.
■ Żerków jest kojarzony z biegami 
przełajowymi. Macie świetne tereny. 
Startujecie w przełajach? 
Agnieszka: Wszyscy, k tó rzy  biegają  
w  naszym  k lu b ie , b io rą  też u d z ia ł

w  b iegach  p rze ła jow ych . I sprin te
rzy, i ch o d z iarze  i „d ługasy” , czyli 
długodystansowcy. Jeździm y też na  
zaw ody po całej Polsce.
■ Przełaje różnią się od innych kon
kurencji biegowych. Są ciekawsze 
przez to, że nie znacie dokładnie 
trasy?
Julia: Jest d u ż o  ko rzen i, kam ien i. 
Trzeba w iedzieć, żeby po starcie nie 
w yprzedzać, tylko poczekać, aż g ru 
pa się rozciągn ie i w tedy atakow ać  
pojedynczo.
Agnieszka: K a ż d a  trasa jest inna. 
Z a leży  kto co lub i. D la  m nie przełaje  
są b ardzie j w ytrzym ałościow e. Jest 
trochę górek, w ąw ozów , drzew, czyli 
b ard zo  ciekawie.
■ Łatwo o kontuzję?
Agnieszka: T rzeba uw ażać przy w y
przedzan iu  innych zaw odników , bo  
m o m en tam i jest wąsko. W  najszer
szym  m ie jscu  m o że  być m etr. N a  
bieżni m am y co najm niej cztery tory, 
więc to  duża różnica. U w ag a  to p o d 
stawa bezpieczeństwa w  czasie startu.
■ Kiedy jeździcie na zawody, wasi 
konkurenci mówią, że macie prze

wagę nad nimi przez to, że pochodzi’ 
cie z terenu, który ma dobre trasy’
Julia: Niektórzy twierdzą, że w  Żerkowie
są najlepsze tereny, ale nie zawsze tak 
jest. N ie zawsze trafiają się zawodnicy 
typowo pod przełaje. M o ż n a  być p r # ' , 
cięż sprinterem z Żerkowa i wtedy nasze 
trasy nie m ają znaczenia. Jest to jakiś
plus, ale wszystko zależy od zawodnika i
w Jesteście w wieku szkolnym. 
Wiążecie swoją przyszłość z lek
koatletyką?
Dawid: C h c ia łb y m  dale j uczyć się 
we W rześni. Tam  jest szkoła, w  któ
rej kładzie się duży nacisk na sport. 
C hcia łbym  kontynuow ać trenowanie 
w  naszym klubie. A  co będzie później, 
to nie w iem .
Julia: N ie  m yślałam  o tym. D u żo  za
leży od nauki. K iedy będzie jej więcej. 
trzeba będzie pogodzić trening /  nauką. 
Agnieszka: W yb ra łam  całkiem  inny 
k ieru nek, z u p e łn ie  n iezw iązan y  ze 
sportem . Jestem  w  tech n iku m  bu
d o w la n y m  w  Z S P  1. N ie  zastana
w ia ła m  się konkretn ie , ale gdybym  
w yb ie ra ła  się na s tud ia , to  pewnie 
bardzie j byłaby to  budow lanka. N 6 
w iążę swojej przyszłości ze sportem, 
ale chcę upraw iać  go ja k  najdłużej.

Rozmawiaj 
S E B A STIA N  MATYSZCZAK
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T rw ają  z a p is y  
n a  B ie g
N i e p o d l e g ł o ś c i

B ędą to trzecie i ostatn ie zaw ody  
z cyklu G ran d  Prix P ow iatu  Jarociń 
skiego. W  jego  skład w chod zą G ó rka  
Żerkow ska, R ockRun Jarocin  i w ła 
śnie Bieg N iepodległości.

Z aw o d y  odbędą się 11 listopada, 
a do pokonania będzie 5-kilom etrow a  
trasa u licam i Jarocina (trzy  o krąże
n ia ). B iegacze z Rynku pobiegną ul. 
W ro cław ską , H a lle ra , Ś ró d m ie jską  
i wrócą na Rynek, gdzie zlokalizowana  
będzie m eta. Zapisać m oże się każdy, 
kto ukończył 16 la t, poprzez stronę 
in te rn e to w ą  ro c k ru n .p l (w p iso w e: 
40 z ł) . L im it uczestników to  500 osób, 
ale jeś li nie zostan ie  osiągnięty  do  
30 październ ika , zapisy będą p rzy j
m ow ane także w  dn iu  biegu od 8.00  
do 12.00.

Uczestnicy pow inni mieć przy so
bie dokum ent tożsam ości (lub  zgodę 
opiekuna) oraz aktualne zaświadcze
nie lekarskie.

(seb)

Dzieciom podczas zajęć instrukcji udzielała Matylda Marcinkowska - jedna 
z najbardziej utytułowanych taekwondzistek jarocińskiego klubu

Z a i n t e r e s o w a l i  d z i e c i

U K S  Taekw ondo Ja
rocin przeprowadzi! pokaz 
swojej dyscypliny w  Z e 
spole Szkół nr 4  w  Jaroci
nie. Jak m ów i trener klubu  
P io tr Wesołek, celem akcji 
było zachęcenie dzieci do

uprawiania jakiegokolwiek 
sportu pod okiem profesjo- 
nalistów.

Podczas czterogodzin
nych zajęć uczestnicy po 
znali podstawy taekwondo. 
W ielu udało się zaintereso-

s p o r t e m

wać właśnie tą dyscypli^ ' 
-  Odbiór naszego przez dzieci był bardzo p°@ tywny. Dużo z nich Tfl rodziców trafiło na klubowe treningi - n,(’ 
Wesołek. (5Ć
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